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V  utorok 12. februára sa 
v  našej mestskej časti usku-
točnila tradičná fašiangová 
zábava, spojená s pochováva-
ním basy. Kultúrne zariade-
nie na  Baničovej ulici „pras-
kalo vo švíkoch“. Vyše stovky 
zabávajúcich sa maškár od vý-
myslu sveta vytvorili spolu 
s hudobnou skupinou KEDY 
AKO vynikajúcu atmosféru. 
Svojím vystúpením potešila aj 
naša Vajnorská dychovka. Ti-
tusovi Pilnému, bez ktorého si 
jej vystúpenia vôbec nevieme 
predstaviť, prajeme k  nedáv-
nym okrúhlym 80. narodeni-
nám najmä veľa, veľa zdravia 

a tvorivých síl. Za prítomnos-
ti členov Vajnorského okrášľo-
vacieho spolku sme pred pol-
nocou pochovali našu úbo-
hú basu. Záver patril žrebo-
vaniu tomboly, do ktorej vec-
né ceny venovala MČ Vajnory.  
Cenu za najkrajšiu masku zís-
kali Milan Mišák v  slávnost-
nom kroji ako „ krásna Vaj-
norka“ a Ivan Štelár prezleče-
ný za úžasnú „móde dámu“. 

Pevne veríme, že z tejto vy-
darenej akcie si každý odnie-
sol nielen príjemné zážitky, ale 
aj kúsok radosti a očakávania 
do budúcich fašiangov.

Katarína Dobiášová

Fašiangy sa skončili, basu sme 
na 40 dní „pochovali“
Fašiangy – symbol veselosti, zábavy, hodovania a pitia. Také boli fašiangy 
v minulosti, a také sú, aj keď v zmenenej podobe, aj dnes. Fašiangové obdobie sa 
začína už po Troch kráľoch a trvá do Popolcovej stredy. Po ňom nasleduje obdobie 
40–dňového pôstu – času pokánia a prípravy na najstaršie, najvýznamnejšie sviatky 
kresťanského života – Veľkej noci. K fašiangom vždy neodmysliteľne patrili 
zakáľačky, maškary, veselice i muzika.
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 jarné postrehy

V minulom čísle sme vás informovali o zbierkach, ktoré sa opakujú pred naším 
obchodom a nie je jednoduché zaujať k nim stanovisko. Už takmer pravidelne 
vyzývame občanov k opatrnosti a k zvažovaniu, na aké zbierky chcú prispieť, tak 
aby ich príspevok putoval tam, kde bol určený. 
V každom prípade sa však snažíme pomôcť tam, kde to má zmysel. MČ Bratisla-
va – Vajnory aj tohto roku dostala ponuku od Ligy proti rakovine stať sa jedným 
zo spoluorganizátorov a zapojiť sa tak do zbierky, do ktorej sa zapájajú  takmer 
všetky mestá i obce na Slovensku. 
V Mestskej časti Bratislava – Vajnory je Deň narcisov už tradičnou zbierkou. 
Tento rok sa uskutoční 12. apríla na tých istých miestach ako vlani. Keď už 
hovoríme o minulom roku, tak znovu je dobré pripomenúť si, že dobrovoľník-
mi budú ľudia z našej mestskej časti, ktorí budú mať označenie dobrovoľníka 
a oficiálnu pokladničku. Vďaka dobrovoľníkom a dobrodincom prebehla zbier-
ka v našej mestskej časti vždy bez najmenších problémov a vyzbierala sa suma 
1 323,09 eur. Veríme, že tomu tak bude aj tento rok.

Rastislav Daniš, foto VN

Deň narcisov bude opäť aj vo Vajnoroch 

Hoci sa to teraz nezdá, pomaly pri-
chádza jar. Je začiatok marca a všetci 
vinohradníci a záhradkári už začína-
jú s prípravou. Vinohradníci ako prví, 
pretože sa začína rez viniča, ktorý sa 
musí uskutočniť skoro na  jar, dokým 
nezačne prúdiť miazga vo viniči. 

Záhradkári by už mali mať osev-
ný plán, kde a čo na jar zasiať a zasa-
diť. Mali by vykonať kontrolu semien, 
či im niektoré nechýbajú, alebo či ma 
jú ešte klíčivosť, aby si ich mohli čo 
najskôr dokúpiť. Pretože teraz je v ob-

chodoch veľký výber semien. Veľa zá-
hradkárov, zrejme, bude musieť najprv 
pôdu pokopať, keďže minulá jeseň bola 
veľmi suchá. Napriek zime sv. Dorot-
ka už vtáčikom rozdala píšťalky, aj keď 
ešte slabo, no už sa hlásia. Najviac sý-
korky, hoci sa sem – tam ozve aj drozd 
a ďateľ. Vrabce a stehlíky pestrofarebné 
a  zelené sú hlučné iba pri kŕmidlách, 
keď sa bijú o  zob. Ticho sú pinky les-
né, hrdličky, glezgy, červienky – sláviky 
a iné druhy spevavcov, ktoré sa k nám 
chodia celú zimu kŕmiť.

Než sa nazdáme, začnú zo zeme dví-
hať hlávky snežienky, krókusy a  všet-
ky jarné cibuľoviny. Z  pivníc vynes-
me amarylky (ľudovo nazývané zor-
nice), aby nám svojím kvetom čo naj-
skôr skrášlili byt. V čase voľna sa tešme 
na dlhšie prechádzky, či na bicykli ale-
bo pešo. Začneme si užívať viac slnka, 
ktoré nám počas zimy tak veľmi chýba-
lo. Pozor si však treba dať na prehnanú 
fyzickú aktivitu a držať sa príslovia – 
všetko s mierou. 

Edita Jaslovská, foto VN

Jar už klope na dvere
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? V  súvislosti s problémom vykrádania do-
mov máme podozrenie, že vykrádania 

môžu mať na svedomí občania, ktorí zbierajú 
železný šrot a staré veci. My sa aj snažíme byť 
doma, sledujeme dianie na ulici a pozorujeme 
ľudí, autá, vidíme však, že to nestačí. Preto na-
vrhujeme tieto opatrenia: 
1. Každý,kto chce zbierať železo, musí sa hlásiť 
na obecnom úrade a získať písomné povolenie, 
ktorým sa budú môcť preukazovať občanom, 
zber sa bude môcť uskutočňovať len v sobotu  
a nedeľu, úrad by mal stanoviť aj hodinu zberu, 
a vyhlásiť zber v rozhlase.  
2. Požiadať Mestskú políciu aby kontrolovala 
povolenia vydávané miestnym úradom.Veríme, 
že to pomôže a vo Vajnoroch budeme 
všetci žiť a bývať bezpečne. 

občania M. L., S. M., Vajnory
– Ďakujem za Váš podnet a veľmi si vážim Vašu inicia- 
tívu i všímavosť k okoliu, ale Váš návrh, aby sa každý, 
kto chce robiť akýkoľvek zber vo Vajnoroch najprv hlá-
sil na miestnom úrade nemá oporu v žiadnom zákone, 
preto nemôže ani miestny úrad svojvoľne vydávať po-
volenia a ani viesť evidenciu takýchto „podnikateľov“. 
Ako som už dávnejšie zisťoval, samotná polícia má 
s takýmito „zberačmi“ problém, pretože pri tejto čin-
nosti neporušujú žiaden zákon, policajti môžu zasiah-
nuť len vtedy, keď majú podozrenie, že niečo odcudzi-
li a potom kontrolujú autá a prívesné vozíky. V drvivej 
väčšine občania Vajnôr (a nielen oni) staré ploty, ba-
terky a iné„nepotrebnosti“ dávajú sami podomovým 
zberateľom železa. Odporúčam teda, ak im aj nejaké 
predmety dávate, nepúšťajte ich zbytočne do vlastné-
ho dvora, aby si ho nemohli poprezerať.
Napriek tomu sa však zamedzovaniu trestnej činnos-
ti vlámaním dá naozaj zabrániť, či aspoň eliminovať 
riziko vzniku vykrádaní rodinných domov, práve vší-
mavosťou spoluobčanov, sledovaním podozrivých 
pohybov či áut na uliciach. Preto vítam aj Váš návrh 
a chcem Vás len povzbudiť v tom, že ak budete mať 
podozrenie, hláste ho bez zaváhania na miestny úrad, 
moji kolegovia Vašu informáciu posunú na príslušné 
oddelenie PZ a MP. Takisto môžete volať polícii  
priamo aj Vy. 
Koncom novembra minulého roka sa skutočne, žiaľ, 
vyskytlo viacero vlámaní do rodinných domov vo Vaj-
noroch. Preto som sa obrátil listom priamo na primá-
tora hlavného mesta a náčelníčku mestskej polície, 
ako aj na Okresné riaditeľstvo policajného zboru  

a požiadal som ich o častejšie monitorovanie Vajnor 
policajnými hliadkami (článok aj list z Okresného  
riaditeľstva PZ s prísľubom častejších obchôdzok sme 
uverejnili v poslednom minuloročnom čísle Vajnor-
ských noviniek 11–12/2012). Takisto sme v tom  
čase prostredníctvom miestneho rozhlasu požiadali 
občanov o väčšiu obozretnosť, opatrnosť a všímavosť, 
informovali sme aj na oficiálnej internetovej stránke  
mestskej časti. Samozrejme, ak by sa mala situácia 
opäť zopakovať, čo sa dúfam nestane, prijme miestny 
úrad v rámci svojich kompetencií obdobné opatrenia,  
ako tomu bolo koncom minulého roka.

? Dočítala som sa, že Park pod lipami sa chys-
tá mestská časť revitalizovať. Verím, že jej 

súčasťou bude aj odvodnenie (potreba stiah-
nuť vodu do kanalizácie) časti cesty na Bani- 
čovej ulici. Odporúčam Vám ísť sa pozrieť,  
ako to tam vyzerá teraz v zime a po každom 
daždi – voda a ľad je do polcesty a na chodní-
ku, po ktorom chodia každý deň hlavne starší 
ľudia do kostola. 

M. V., Baničova ul.
– Rozsiahlu mláku na Baničovej ulici poznám, lebo 
navštevujem bohoslužby v našom kostole a pomer-
ne často tadiaľ aj behávam. Park pod lipami budeme 
revitalizovať (podrobne o projekte píšeme na inom 
mieste) a celé územie aj s Baničovou ulicou vnímame 
komplexne ako jeden celok. Preto chceme vyriešiť aj 
spomínanú mláku, ktorá je spôsobená nezaústením 
povrchových vôd do dažďovej kanalizácie. V predmet-
nom úseku je vybudovaná vsakovacia šachta, ktorá 
pri veľkom množstve vody kapacitne nestíha a potre-
buje istý čas na vsiaknutie povrchových vôd.
Baničova ulica je v správe Magistrátu hlavného mes-
ta a odvodnenie komunikácie má riešiť správca ko-
munikácie. Nakoľko je to komunikácia, ktorú občania 
Vajnor často používajú, mestská časť prerokuje mož-
nosť riešenia odvedenia povrchových vôd s magistrá-
tom. Poveril som už odborného pracovníka miestne-
ho úradu s vypracovaním možnosti riešenia odvod-
nenia ako aj následnou komunikáciou s oddelením 
cestného hospodárstva magistrátu. V prípade nerie-
šenia magistrátom, mestská časť predloží poslancom 
miestneho zastupiteľstva na schválenie návrh zvýše-
nia rozpočtu na úpravu ciest, aby sa úsek Baničovej 
ulice mohol opraviť . Oprava si bude vyžadovať ulože-
nie uličného vpustu, cca 35 bm kanalizačného potru-
bia vrátane zemných prác. 
Vajnory poznám ako zanietený bežec – športovec 
pomerne dôverne. Viem, že je u nás niekoľko neprí-
jemných mlák, ktoré znepríjemňujú život chodcom 
a vyžadovali by si opravy (napr. na Uhliskách, Čier-
ny chodník, Pri mlyne, Osloboditeľská a občania by 
dopísali určite aj ďalšie). Mešec peňazí je však len je-
den a nie je bezodný. Samospráva našej mestskej čas-
ti sa snaží riešiť opravy postupne. Mnohé sme aj vy-
riešili ( mláku pred kostolom, pred Modrým domom, 
vyčistili sme 30 rokov nečistené kanalizačné vpus-
te, atď.) a chcem Vás uistiť, že urobím všetko čo bu-
de možné, aby bol aj tento problémový úsek Baničo-
vej ulice vyriešený.

? Tohtoročná zima ukázala hlavne v ja-
nuári svoju pravú tvár, snehu sme si užili 

po dlhom čase viac ako dosť. Neblahým javom 
po snežení a mraze sú ako vždy zničené komu-
nikácie. Niektoré výtlky na vajnorských cestách 
sú – hlavne na frekventovanej Roľníckej uli-
ci – miestami až životu nebezpečné. Kedy  
plánuje mestská časť tieto výtlky opraviť? 
                                                                    F. K., Roľnícka ul.
– Najväčšie a najnebezpečnejšie výtlky v našej mest-
skej časti sa nachádzajú na najfrekventovanejších ko-
munikáciách, ktorými sú Roľnícka ulica, Pri starom 
letisku, Pri mlyne, Dorastenecká, Rybničná, Oslobo-
diteľská. Keďže všetky tieto komunikácie sú v sprá-
ve hlavného mesta, požiadali sme listom (aj s pri-
loženou fotodokumentáciu výtlkov) ešte začiatkom 
februára oddelenie cestného hospodárstva magistrá-
tu o ich opravu. Odborný pracovník miestneho úradu 
je v kontakte s magistrátom (mailom ale aj telefonic-
ky) a máme prísľub, že ak to poveternostné podmien-
ky dovolia, začiatkom marca prídu cestári do Vajnor 
a výtlky opravia.
Tohtoročná zima dala poriadne zabrať samosprávam 
na celom Slovensku, našu nevynímajúc. Zatiaľ celko-
vé náklady na zimnú údržbu komunikácií k 31. 1.  
v sezóne zima 2012/2013 predstavujú sumu v hod-
note nad 5 000 Eur (z toho pracovná pohotovosť  
cca 2 000 Eur, čistenie – pluhovanie komunikácií cca 
2 100 Eur a posypový materiál cca 1 000 Eur).  
Plánovaná položka na letnú a zimnú údržbu ciest 
na rok 2013 predstavuje v zmysle schváleného roz-
počtu 8 500 Eur. 
Bratislavské cesty sú v katastrofálnom stave, ich pro-
vizórne plátanie formou zalievania výtlkov sa nebude 
dať robiť do nekonečna. Najväčší problém je v tom, že 
neboli komplexne opravované už takmer 20 –30 ro-
kov. Ako ste sa už určite dočítali v médiách, hlavné 
mesto chce do opráv komunikácií zaangažovať aj Bra-
tislavský samosprávny kraj. 
Najväčší problém je v tom, že štátne cesty I. a II. trie-
dy majú byť podľa zákona vo vlastníctve BSK, ale 
realita ešte z delimitácií majetku v Bratislave je taká, 
že tieto cesty sú v správe magistrátu hlavného mesta. 
Preto bude potrebné nájsť takú právnu formu, podľa 
ktorej bude môcť BSK vkladať finančné prostriedky 
do cudzieho majetku. Zo svojej pozície starostu bu-
dem všemožne pomáhať pri hľadaní riešenia medzi 
hlavným mesto a BSK, aby sa cesty v Bratislave po
 rokoch čo najskôr opravili.

Pýtate sa starostu
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samospráva

VýsleDky
Prievidza, Trenčín, Mestská časť Brati-

slava – Vajnory a obec Vinodol – týmto 
štyrom samosprávam sa podarilo úspeš-
ne vyriešiť všetky hodnotené podne-
ty. V  rebríčku indexu úspešnosti rieše-
nia podnetov za  nimi nasledujú Trnava 
s 97,69 % vyriešených podnetov, Mestská 
časť Bratislava Nové Mesto s 78,6 % úspeš-
nosťou a Spišská Nová Ves s 77,27 % vy- 
riešených podnetov.

Ak zohľadníme i počet podnetov, kto-
ré boli adresované jednotlivým samo-
správam, ich poradie v hodnotení sa vý-
razne zmení. Podľa indexu prínosu práce 
samospráv sa najprínosnejšou samosprá-
vou stala Trnava, nasledovaná mestskou 
časťou Bratislava Nové Mesto, Prievidzou 
a  mestskou časťou Bratislava Petržalka. 
Mestská časť Bratislava Vajnory, i keď vy-
riešila všetky hodnotené podnety, sa v po-
rovnávaní samospráv ocitla až na šiestom 
mieste v dôsledku menšieho počtu rieše-
ných podnetov (5) v porovnaní s väčšími 
samosprávami (napr. BA Nové Mesto – 55 
hodnotených podnetov).

Na  konci rebríčka sa nachádzajú ma-
lé bratislavské samosprávy, ktoré napriek 
nízkemu počtu zaslaných podnetov nerie-
šili žiadny, a Žilina, ktorá nevyriešila ani 
jeden z 20 podnetov občanov.

V hodnotení kvality komunikácie vedú 
Prievidza, Prešov a Trenčín nasledované 
bratislavskými mestskými časťami Petr-
žalka, Nové Mesto a Vajnory. Podobne po-
radie vyzeralo i v indexe kvality a kvantity 
komunikácie. Na prvom mieste sa umies-
til Prešov, na druhom MČ Bratislava Pe-
tržalka, nasledovaná Prievidzou. Víťazný 
Prešov získal svoje prvenstvo i vďaka to-
mu, že na každú správu odpovedá rovna-
kou automatickou formulkou o  prísluš-
nosti podnetu do kompetencie samosprá-
vy a až neskôr sa vyjadruje priamo k dané-
mu podnetu. Bodovo sme ohodnotili ten-
to postup samosprávy, i keď si myslíme, že 
občania Prešova by viac ocenili konkrét-
ne odpovede na položené otázky. Posled-

Zverejňujeme sľúbené hodnotenie samospráv zapojených do projektu 
Odkazprestarostu.sk za rok 2012. Od januára do decembra minulého roku 
ste cez náš portál poslali tridsiatim samosprávam 1219 podnetov, päť 
z nich (Prievidza, Spišská Nová Ves, Svidník, Trenčín a Žilina) sa do projektu
pridalo až v poslednom štvrťroku 2012. Obci Babín a mestskej časti
Bratislava Lamač neboli v uplynulom roku zaslané žiadne podnety, ktorých 
riešenie by spadalo do ich kompetencie. Na hodnotenie sme použili novú, 
komplexnú metodológiu, ktorá okrem úspešnosti riešenia podnetov
 hodnotí i úroveň komunikácie samospráv na našom portáli. 

né priečky hodnotenia komunikácie zau-
jali štyri bratislavské samosprávy, Dobšiná 
a Vinodol, ktoré na našom portáli neodpo-
vedali ani na jeden zaslaný podnet. Žilina 
reagovala na dva z dvadsiatich.

Príjemným prekvapením je práca prie-
vidzskej samosprávy, ktorá sa umiestnila 
v každom hodnotení medzi tromi najlep-
šími, i keď je do projektu Odkazprestaros-
tu.sk zapojená len od októbra 2012.

Všetkým samosprávam ďakujeme 
za spoluprácu a želáme im, aby v tomto ro-
ku dokázali čo najefektívnejšie využiť všet-
ky svoje možnosti pri riešení zaslaných 
podnetov a ich verejnej komunikácii.

MetoDológia
Cieľom projektu Odkazprestarostu.sk 

nie je len sprostredkovanie komunikácie 
medzi občanmi a  predstaviteľmi samo-
správ, ale i objektívne hodnotenie úspeš-
nosti samospráv pri riešení zaslaných pod-
netov. Občania sa na  samosprávy obra-
cajú so širokým spektrom problémov. Je 
zrejmé, že napríklad doplnenie chýbajú-
ceho smetného koša a odstránenie čiernej 
skládky odpadov sú dva odlišné typy pod-
netov, ktorých riešenie nie je rovnako ná-
ročné z finančného ani časového hľadis-
ka. Dôležitým prínosom novej metodo-
lógie hodnotenia je fakt, že nezohľadňu-
je len počet vyriešených resp. neriešených 
podnetov, ale práve i rozdielnu náročnosť 
ich riešenia. Navyše použitá metodológia 
berie do úvahy i počet podnetov, ktoré sú  
adresované tej ktorej samospráve (napr. Tr-
nava 64 a Vinodol 4), a na ich základe po-
rovnáva samosprávy medzi sebou. To nám 
umožňuje priniesť komplexnejšie, objek-
tívnejšie a prehľadnejšie výsledky. 

Portál je určený na komunikáciu občan 
– samospráva, preto sme vnímali potrebu 
zahrnúť do hodnotenia i kvalitu komuni-
kácie zo strany samosprávy. Nová metodo-
lógia hodnotenia činnosti samospráv sa te-
da zameriava na dve hlavné oblasti: 1) ako 
úspešne samosprávy riešia rôzne náročné 
podnety, 2) ako o ich riešení informujú ve-
rejnosť. Riešenie podnetov a komunikácia 
sú dve odlišné kategórie, preto boli hodno-
tené samostatne, no na základe rovnakého 
princípu. 

Pri hodnotení úspešnosti riešenia pod-
netov boli použité iba podnety, ktoré spa-
dajú do kompetencie samospráv a sú ozna-
čené ako vyriešené alebo neriešené. Úro-
veň náročnosti riešenia daných podnetov 
je rozdielna (napríklad pokosenie trávnika 
na verejnom priestranstve je jednoduch-
šie ako odstránenie výmoľov na ceste), čo 
bolo zohľadnené pri hodnotení podnetov. 
Na základe dotazníkového zisťovania med-
zi samosprávami boli podnety rozdelené 
podľa náročnosti do piatich kategórií (ľah-
ký, skôr ľahký, ani ľahký ani ťažký, skôr ťaž-
ký a ťažký). Úspešnosť samospráv pri rieše-
ní podnetov je vyjadrená dvomi indexmi: 
Index úspešnosti riešenia podnetov(IU) 
a Index prínosu práce samosprávy (IP).

Index úspešnosti riešenia podnetov vy-
jadruje, na koľko percent rieši daná samo-
správa podnety, ktoré jej občania zaslali. 
Vyjadruje podiel vyriešených a nevyrieše-
ných podnetov danej samosprávy, pričom 
zohľadňuje ich náročnosť.

Index prínosu práce samospráv je kom-
plexnejší a  umožňuje porovnávať samo-
správy medzi sebou, zohľadňuje náročnosť 
zaslaných podnetov aj ich počet. Vyjadru-
je, koľkokrát väčší prínos má práca danej 
samosprávy v porovnaní s prácou hypote-
tickej priemernej samosprávy.

Pri hodnotení kvality komunikácie sme 
brali do úvahy všetky podnety zaslané sa-
mospráve. Zamerali sme sa na rýchlosť od-
povede samosprávy a jej vecnosť (či odpo-
veď obsahovala informácie o tom, kto pod-
net vyrieši, kedy a akým spôsobom). Sa-
mosprávy mohli v hodnotení získať i bo-
nusové body napríklad za  výnimočne 
rýchlu odpoveď. Obdobne ako pri hod-
notení úspešnosti riešenia podnetov i pri 
komunikácii boli použité dva indexy, In-
dex kvality komunikácie a  Index kvality 
a kvantity komunikácie. 

Index kvality komunikácie (IKK) vyja- 
druje, na koľko percent daná samospráva 
informuje občanov o riešení podnetov).

Index kvality a  kvantity komunikácie 
(IKKK) vyjadruje, koľkokrát lepšie komu-
nikuje daná samospráva v porovnaní s hy-
potetickou priemernou samosprávou, pri 
zohľadnení kvantity komunikácie a počtu 
odpovedí.            

                 Monika Jankovičová

Vajnory ako jedna 
zo štyroch samospráv 
z 2 900 na Slovensku 
vyriešili 100 percent 
podnetov pre starostu

Výsledky hodnotenia 
samospráv za rok 2012
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Minulý rok bol pre bratislavský 
        región úspešný

Napriek poklesu príjmov a nižším objemom investícií do 
plánovaných projektov Bratislavský samosprávny kraj (Bsk) 
plní kľúčové programy v oblasti sociálneho, zdravotného 
i školského zabezpečenia a cestného hospodárstva. 
Nevýhodou pre neho zostáva, že kraj kvôli vysoko nastavenej 
latke pri tvorbe hrubého domáceho produktu (HDP) nemôže 
už roky čerpať financie z kohéznych fondov európskej únie, 
ku ktorým majú všetky ostatné kraje na slovensku prístup. 
exkluzívny rozhovor o aktuálnej situácii v kraji pre Vajnorské 
novinky poskytol predseda Bratislavského samosprávneho 
kraja a predseda sDkÚ-Ds Pavol Frešo. Hodnotí v ňom 
doterajšie obdobie vo vyššom územnom celku a hovorí 
o víziách na nasledujúce obdobie v bratislavskej oblasti.

nMáte za sebou tretí rok vo funkcii pred-
sedu Bratislavského samosprávneho kra-
ja. Ako by ste zhodnotili uplynulý rok či 
už z pohľadu hospodárenia alebo investí-
cií kraja?
- Rok 2012 považujem za  úspešný. Hoci bol roz-
počet nastavený konzervatívne, podarilo sa nám 
zrealizovať viaceré kľúčové projekty, či už v oblas- 
ti dopravy, školstva, športu alebo zdravotníc-
tva. Najviac peňazí išlo na  školstvo a  sociálnu 
 oblasť, dokončili sme projekty, na ktoré sme čer-
pali peniaze z Európskej únie a tiež sme investo-
vali do opravy a rekonštrukcií ciest.
nPriblížte zopár najvýznamnejších projek-
tov z minulého roka?
– Spomedzi všetkých by som vyzdvihol vybudo-
vanie cyklomostu cez rieku Morava, ktorý je po-
stavený v historickej trase a po desiatkach rokoch 
opäť spojil slovenský breh s  rakúskym. Je to je-
den z  projektov, na  ktorý sme čerpali eurofondy. 
Cyklomost slobody medzi Devínskou Novou Vsou 
s  rakúskym Schlosshofom môže verejnosť využí-
vať od  polovice augusta a  teší sa veľkému záuj-
mu. Za  kľúčovú však považujem aj modernizáciu 
Nemocnice v  Malackách, ktorá prinesie do  regi-
ónu Záhoria kvalitnejšiu zdravotnú starostlivosť. 
V  rámci rekonštrukcie sa prerobili operačné sály, 
nové je Centrum diagnostiky a  Centrum jednod-
ňovej chirurgie a  tiež oddelenia anestéziológie 
a intenzívnej medicíny a centrálneho príjmu. Ná-
klady dosiahli 4,5 milióna eura a financovali sme 
to v  spolupráci so súkromnou spoločnosťou Ne-
mocničná, a. s., ktorej nemocnicu prenajímame. 
Je to len zopár projektov, ktoré zlepšia život oby-
vateľov v regióne.
nMedzi priority kraja patrí aj doprava. 
BSK mal naplánované viaceré investície, 
no v dôsledku letných povodní v roku 2011 

ich musel odložiť. V roku 2012 ste pokra-
čovali v opravách po povodniach. Koľko 
vás všetky rekonštrukcie stáli a čo všetko 
bolo potrebné opraviť?
– Následky povodne na  cestách v  našej správe 
sa nám podarilo odstrániť za menej ako rok. Vla-
ni sme v sanáciách pokračovali, dokončili sa prá-
ce na novom moste v Doľanoch, dokončili sa práce 
na konštrukcii vozovky, moste, priepuste a opor-
ných múroch v Píle a tiež sa vybudoval nový most 
v  Budmericiach. Celkové náklady na  povodne si 
vyžiadali osem miliónov eur. Vlani sme zrekon-
štruovali aj cesty v  Zohore a  Vinosadoch. Spolu 
sme do rekonštrukcií investovali viac ako 6,3 mili-
óna eur, pričom najnákladnejšou bola rekonštruk-
cia cesty vo Vinosadoch. Pôvodne plánované ná-
klady vo výške 5,1 milióna eur sa nám podarilo 
znížiť na 3,7 milióna eur.
nV prípade opravy cesty vo Vinosadoch ide 
o nákladnú rekonštrukciu, bolo to nutné?
– Určite áno. Stav vozovky bol vysoko rizikový, vy-
tvárali sa rozsiahle trhliny a zosúvala sa časť vo-
zovky. Bola ohrozená bezpečnosť cestnej premáv-
ky, ale aj život a  majetok obyvateľov. Cesta bola 
postavená na násype, ktorý sa v dôsledku jazde-
nia ťažkej nákladnej dopravy, tiež aj v  dôsled-
ku počasia a  nevyhovujúceho stavu podložia za-
čal zosúvať. Zrekonštruoval sa takmer 500 metrov 
dlhý úsek cesty.
nAké má kraj plány v oblasti dopravy 
v tomto roku?
– V tomto roku bude najväčšou investíciou rekon-
štrukcia cesty cez horský prechod na Pezinskej ba-
be, ktorá je v havarijnom stave. Už vlani sme zača-
li pripravovať všetky sanačné práce podľa schvá-
lenej projektovej dokumentácie na všetky tri ha-
varijné lokality, ktoré sa budú robiť naraz v rám-
ci jednej stavby. Okrem toho začneme aj s prípra-

vami na opravu cesty medzi Malackami a Rohožní-
kom. Opravovať plánujeme aj most cez Malý Du-
naj v  Zálesí a  cesty v  obciach Závod, Hrubá Bor-
ša, Dunajská Lužná a  Modra, ktoré boli kvôli ne-
dostatku financií, respektíve sanáciám ciest a ob-
jektov po povodniach, presunuté do tohtoročného 
plánu z roku 2011.
nUž dlhé roky sa hovorí o zlom stave 
Pezinskej Baby. Prijali ste aj určité bezpeč-
nostné opatrenia.
– Na Pezinskej Babe je porušená stabilita cestné-
ho telesa, vytvárajú sa pozdĺžne trhliny a zosúva-
jú sa časti vozovky. V  júni 2011 sme preto v záuj-
me bezpečnosti cestnej premávky v  troch kritic-
kých úsekoch usmernili dopravu do jedného jazd-
ného pruhu, ktorá je riadená semaformi. Okrem 
toho je zakázaný prejazd nákladných vozidiel nad 
sedem ton.
nKedy začnete s rekonštrukciou a čo všetko 
sa bude rekonštruovať? Koľko to bude stáť?
– V  súčasnosti je už zhotoviteľ vysúťažený, tak-
že s  rekonštrukciou začneme hneď, ako nám to 
umožní počasie. Bude treba sčasti rozobrať teleso, 
vybudovať kotvenie násypu, urobiť odvodňova-
cie vrty a oporné múry. Predpokladané náklady sú  
viac ako 2,5 milióna eur.
nNa decembrovom rokovaní zastupiteľstva 
bol schválený rozpočet na rok 2013.
– Rozpočet na tento rok bude vyrovnaný, príjmy aj 
výdavky sú viac ako 122 miliónov eur. Schválený 
rozpočet znižuje zadlžovanie kraja zhruba o  jed-
no percento, zároveň však musím povedať, že Bra-
tislavský kraj patrí k  najmenej zadlženým krajom 
na Slovensku.
nKoncom roka podpísali všetky kraje 
s vládou SR Memorandum o spolupráci 
pri konsolidácii verejných peňazí. Ako 
to ovplyvní rozpočet Bratislavského kraja?

Hovoríme s predsedom Bratislavského samosprávneho kraja Pavlom Frešom
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– Rozpočet rešpektuje Memorandum, čo zname-
ná ďalšie šetrenie. Zaväzuje nás ušetriť 4,38 mi-
lióna eur. Hoci sme výrazne limitovaný predmet-
ným Memorandom, podarilo sa nám v kľúčových 
programoch ako je školstvo, kultúra a  sociálne 
služby zachovať rozpočet v  oblasti miezd, odvo-
dov a energií na približne rovnakej úrovni ako mi-
nulý rok.
nKraj má schválený vyrovnaný rozpočet, 
kde sa zaväzuje šetriť. Môže sa však zme-
niť situácia a bude potrebné vyčleniť ďal-
šie peniaze?
– Samozrejme, rozpočet môžu negatívne ovplyv-
niť aj neočakávané udalosti, ako boli povodne 
v júni 2011. Ovplyvniť ho môžu aj mimoriadne ha-
várie na našich školách či zariadeniach, prípadná 
novelizácia legislatívnych noriem alebo výraznej-
ší pokles žiakov na  školách, čo by malo za  ná-
sledok pokles príjmov z  normatívu na  jedného  
žiaka.
nKeď hovoríme o šetrení, šetríte aj priamo 
na Úrade BSK?
– Vždy treba začať od  seba. Šetrenie sa priamo 
dotklo aj Úradu BSK. Upravila sa kolektívna zmlu-
va zamestnancov, znížili sa viaceré benefity s do-
padom na  úsporu v  čerpaní mzdových prostri-
edkov. Novou kolektívnou zmluvou ušetrí župa 
približne 30.000 eur.
nNa ktoré oblasti je v tomto roku vyčlene-
ných najviac peňazí?
– Aj v  tomto roku pôjdu najväčšie výdavky –  
viac ako 44 miliónov eur na školstvo a vyše 24 mi- 
liónov eur na sociálne veci. Sústredíme sa aj na in-
fraštruktúru ciest.
nČo sa podarilo zrealizovať v oblasti 
školstva a na čo sa ešte chcete zamerať?
– V  roku 2012 sme spustili projekt učiteľských  
bytov, od  začiatku roka sme riaditeľom škôl zvý-
šili platy v  priemere o  14 percent s  cieľom moti-
vovať ich, investovali sme do opráv škôl a vznikli 
dve centrá odborného vzdelávania. V nastavených 
projektoch chceme pokračovať aj v tomto roku.
nČo je cieľom centier odborného vzdelá-
vania a pre koho sú primárne určené?
– Centrá odborného vzdelávania sú primárne ur-
čené študentom. Chceme, aby absolventi našich 
stredných škôl boli vzdelaní nielen teoreticky, ale 
aby z nich vychádzali kvalifikovaní odborníci. Prá-
ve preto sme v spolupráci so stavovskými organi-
záciami, zamestnávateľskými zväzmi a  zamest-
návateľmi rozhodli pre vytvorenie centier od-
borného vzdelávania. V  súčasnosti fungujú dve 
– Centrum odborného vzdelávania a prípravy pre  
oblasť poľnohospodárstva a  rozvoja vidieka 
v Ivanke pri Dunaji a Centrum odborného vzdelá-
vania a  prípravy pre oblasť elektrotechniky a  in-
formačných technológií na  Hliníckej v  Bratislave. 
Zároveň pripravujeme vytvorenie centier pre au-
tomobilový priemysel a potravinárstvo.
nUvažuje sa aj o revitalizácii športových 
areálov. Ktoré to budú?
– Revitalizáciou športových areálov sa skvalit-
nia podmienky pre šport a  voľno-časové aktivi-
ty. Chceme pritiahnuť najmä deti a  mládež, aby 
sa odpútali od  počítačov a  začali viac športovať. 
Je to aj spôsob, ako sa socializujú, stretávajú s pri-

ateľmi a nadväzujú nové kamarátske známosti. 
V tomto roku plánujeme zrevitalizovať tri areá-
ly, a to multifunkčné ihrisko s atletickou dráhou 
na  Gymnáziu A. Einsteina, ihrisko pre pozemný 
hokej a florbal aj s novým povrchom v telocvič-
ni na Gymnáziu Ladislava Novomeského a zrevi-
talizovať športový areál na SPŠE K. Adlera v Bra-
tislave.
nKraj realizoval aj projekt Rešpekt pre 
zdravie. Čo je jeho cieľom?
– Projekt prebieha už vyše roka a  je doňho za-
pojených zatiaľ 56 stredných škôl v našej pôsob-
nosti. Cieľom je mapovanie stavu kardio-meta-
bolického zdravia stredoškolákov. Doteraz bo-
lo vyšetrených vyše 3000 žiakov a  výsledky sú 
alarmujúce. Až tretina chlapcov má nadváhu, 
s  rovnakým problémom bojuje takmer 20 per-
cent dievčat.
nAko chcete tento stav zmeniť? Pripravu-
jete nejaké opatrenia?
– Dôležité je mať zdravý životný štýl. Preto or-
ganizujeme športové aktivity, podporujeme 
školské krúžky a  prostredníctvom súťaží moti-
vuje žiakov k športu. Okrem toho na základe vý-
sledkov projektu pripravujeme zmenu a skvalit-
nenie stravovania v školských jedálňach.
n Jednou z prioritných oblastí BSK sú aj 
sociálne veci.
– V  tomto roku sme na  oblasť sociálnych vecí 
vyčlenili 24 miliónov eur, čo je viac ako minulý 
rok. Zaviedli sme nové typy služieb, ktoré sa veľ-
mi osvedčili a pomohli už stovkám rodín. Obča-
nia môžu vyhľadať pomoc pri riešení svojej so- 
ciálnej situácie v  Kancelária prvého kontaktu, 
ktorá je otvorená od  júna 2012, ale aj v  Cen-
tre pre rodiny v kríze, ktoré funguje už štyri ro-
ky. Okrem toho sme otvorili päť zariadení pod-
porovaného bývania, ktoré umožňujú žiť ľuďom 
so zdravotným postihnutím čo najsamostatnej-
šie. Významným krokom k zvýšeniu kvality soci-
álnych služieb je aj materiál „Podmienky kvali-
ty sociálnych služieb v  kompetencií BSK“, ktoré 
schválili krajskí poslanci. Spomedzi VÚC na Slo-
vensku ide o  prvý a  zatiaľ jediný materiál toh-
to druhu.
nKoľko má BSK sociálnych zariadení 
vo svojej pôsobností?
– BSK má vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti 
15 zariadení sociálnych služieb pre rôzne cieľové 
skupiny a rôzne zdravotné postihnutia. V zaria-
deniach je umiestených približne 1 700 klientov. 
Kraj však spolupracuje aj s neverejnými poskyto-
vateľmi, podporuje viaceré organizácie a projek-
ty, ktoré sa sústredia na sociálne služby a pomoc 
obyvateľom. Okrem toho organizujeme vlastné 
podujatia, napríklad Župnú olympiádu pre se-
niorov zo zariadení v pôsobnosti kraja a hlavné-
ho mesta. Minulý rok sa uskutočnil už 2. ročník 
a  cieľom je poskytnúť seniorom hravou formou 
príležitosť na šport, pohyb aj zábavu.
nMedzi priority kraja patrí aj rozvoj 
cyklotrás. Plánujete aj v tomto roku 
budovať nové cyklotrasy?
– V oblasti cykloturistiky, ktorá je aj dobrým ná-
strojom pre rozvoj cestovného ruchu, plánujeme 
obnoviť 280 kilometrov cyklotrás v Malých Kar-

patoch od Bratislavy až po Pezinskú babu. V rám-
ci tohto sa vyznačí 25 kilometrov nových cyklotrás, 
ktoré vhodne doplnia už jestvujúcu sieť cyklotrás.  
Nové cyklotrasy pribudnú na  Devínskej Kobyle. 
Cyklisti sa môžu tešiť, pretože vďaka ním sa pre-
poja mestské časti Dúbravka, Karlova Ves, Dlhé Di-
ely, Devín, Devínska Nová Ves s  medzinárodnou  
cyklotrasou EuroVelo 13, s Cyklomostom v Devínskej  
Novej Vsi a  dolnorakúskymi cyklotrasami. Okrem 
toho plánujeme vybudovať štyri cyklocentrá –  
Biely kríž, Malé Leváre, Devínska Nová Ves a Vyso-
ká pri Morave.
nVráťme sa ešte k tej doprave v regionál-
nom rozmere. Od marca by sa mala začať 
fungovať integrovaná doprava, ktorá 
zefektívni cestovanie v kraji. Čo všetko 
prinesie, respektíve čo všetko môže ces-
tujúci očakávať?
– Bratislavská integrovaná doprava je spoločným 
projektom župy a  mesta. Od  marca spúšťame pr-
vú etapu integrovanej dopravy pre Bratislavu a Zá-
horie, vďaka ktorej sa bude cestovať výhodnejšie. 
Zavedú sa predplatné cestovné lístky, ktoré bude 
možné kúpiť u všetkých dopravcov – Slovak Lines, 
Dopravný podnik Bratislava, Železničná spoločnosť 
Slovensko a RegioJet. Pre lepšiu orientáciu sa za-
vedie číselné označenie prímestských autobuso-
vých liniek a  vlakov. Keďže prvá etapa integrova-
nej dopravy sa vzťahuje na hlavné mesto a Záho-
rie, posilnili sme najmä na Záhorí autobusové spo-
je, ktoré zvážajú obyvateľov k dopravným prestup-
ným miestam.
nČo to prinesie obyvateľom Bratislavy?
– Bratislavčania si budú môcť kupovať predplatné 
cestovné lístky s  časovou platnosťou, tak ako do-
teraz. Doteraz však mohli na  predplatný cestov-
ný lístok cestovať len spojmi Dopravného podniku. 
Od marca budú môcť s takýmto predplatným ces-
tovným lístkom využívať na území mesta aj vlaky 
Železničnej spoločnosti Slovensko, RegioJet a  au-
tobusy Slovak Lines, čiže je to pre nich výhodnej-
šie. V rámci časovej platnosti a územia môžu zrea-
lizovať neobmedzený počet jázd.
nAko sa to prejaví na Záhorí?
– Predstavme si to na  príklade, že cestujúci do-
chádza z  Malaciek do  Bratislavy vlakmi Železni-
čnej spoločnosti, no v  rámci Malaciek precestu-
je ešte 2,5 kilometra. Malacky sú veľkým okres-
ným mestom a  funguje tam mestská hromadná 
doprava. Cestujúci si môže kúpiť kombinovaný lís-
tok s platnosťou pre hlavné mesto a príslušnú zónu 
na Záhorí - Malacky. S takýmto lístkom môže ces-
tovať aj mestskou hromadnou dopravou, čo možno 
doteraz z úsporných dôvodov nerobil.
nKedy sa integruje celé územie kraja?
– Ešte treba pre železnice obstarať elektronické 
označovače a  samoobslužné predajné automaty, 
tiež dispečerský riadiaci systém. Až následne sa 
môže integrovať celé územie bratislavskej župy, to 
znamená aj so všetkými typmi cestovných lístkov, 
teda predplatné aj jednorazové.

Ďakujeme za rozhovor.

Text a foto: Eduard Fašung
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s aktivačnými prácami 
sa obec nechce rozlúčiť
Mestská časť Bratislava – Vajnory má záujem zamestnať pracovníka 
či pracovníčku na upratovacie práce v rámci našej obce počas jarných 
a letných mesiacov. Plánovali sme na túto činnosť využiť možnosť 
zamestnania pracovníka formou aktivačnej činnosti – je to forma menších 
obecných služieb dlhodobo  nezamestnaného občana, ktorý je pobera-
teľom dávky v hmotnej núdzi a príspevkov k dávke v hmotnej núdzi.

Preto sme sa obrátili 
na Úrad práce sociálnych ve-
cí a  rodiny, ktorý má pro-
jekt aktivácie uchádzačov 
o  zamestnanie v  kompeten-
cii. Z  ich odpovede vyberá-
me: „Zapojenie sa do  akti-

vačných prác formou men-
ších obecných služieb pre 
obec už žiaľ nie je možné, 
nakoľko aktivačné práce bo-
li realizované v rámci národ-
ného projektu NP V-2 – ak-
tivácia uchádzačov o zamest-

nanie, ktorý má platnosť 
do  30. júna. Žiadosti o  ak-
tivačnú činnosť sa prijíma-
li do 31. decembra 2012. Od 
1. januára 2013 nie je mož-
né uzatvárať nové dohody 
na aktivačnú činnosť ani pri-

Majitelia psov platia dane 
v tomto roku po novom 
Schválením novely zákona NR SR č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení neskorších 
predpisov, došlo ku zmene platenia daní. Daň za psa vyrubí správca dane
každoročne podľa stavu k 1. januáru príslušného zdaňovacieho obdobia na celé 
zdaňovacie – to znamená na celý kalendárny rok. Mestská časť Bratislava – 
Vajnory evidovala k 31. januáru tohto roka 631 psov, príjem z dane za psa predsta-
voval v roku 2012 sumu 7 420,55 eur.

V minulom roku boli majiteľom psov zasielané v  januári poštové poukážky, v tom-
to roku boli v priebehu februára 2013 daňovníkom rozposlané rozhodnutia  doručova-
né do vlastných rúk. 

Daň je splatná do 15 dní odo dňa nadobudnutia právoplatnosti rozhodnutia – to zna-
mená odo dňa prevzatia rozhodnutia. Daň možno uhradiť v  hotovosti do  pokladne 
miestneho úradu alebo bankovým prevodom. Všetky potrebné údaje k úhrade, ako je 
číslo účtu, suma a variabilný symbol, sú v rozhodnutí uvedené.
miestne zastupiteľstvo prijalo na svojom zasadnutí 12. decembra 2012 
všeobecne záväzné nariadenie číslo 4/2012, podľa ktorého je stanovená 
aj nová sadzba dane  za jedného psa a kalendárny rok:

a) v bytových domoch  25 eur
b) v bytových domoch pre vlastníka psa, ktorý žije sám a ktorého
    jediným zdrojom príjmu je invalidný, starobný alebo vdovský/vdovecký 
    dôchodok 10 eur
c) v rodinných domoch 10 eur
d) v rodinných domoch pre vlastníka psa, ktorý žije sám a ktorého jediným zdrojom
    príjmu je invalidný, starobný alebo vdovský/vdovecký dôchodok 2,50 eura
e) v záhradkách a v záhradkárskych a rekreačných chatách 25 eur
f) v podnikateľských objektoch 65 eur
Úplné znenie Všeobecne záväzného nariadenia č. 4/2012 zo dňa 12. decembra 2012 

o miestnej dani za psa, dani za predajné automaty a dani za nevýherné hracie prístro-
je na území MČ Bratislava – Vajnory nájdete na internetovej stránke www.vajnory.sk,  
v záložke Samospráva, Všeobecne záväzné nariadenia, je k dispozícii aj na miestnom 
úrade.

(MÚ)

Zmena stránkových 
hodín v súvislosti 
s vydávaním 
vodičských preukazov
 
V zmysle Smernice Európ-
skeho parlamentu a Rady 
2006/126/ES došlo od 
19. januára k zmenám 
vo vydávaní vodičských 
preukazov a zaviedli sa aj 
nové skupiny vodičských 
oprávnení. Tieto zmeny 
boli zapracované do záko-
na č. 8/2009 Z. z. o cestnej 
premávke a o zmene a do-
plnení niektorých zákonov 
znení neskorších predpi-
sov. Zavedenie vydávania 
nových vodičských preu-
kazov si vyžaduje vykona-
nie úprav v informačnom 
systéme polície.
  Z tohto dôvodu sa zme-
ny v stránkových dňoch 
na oddelení dokladov 
Odboru poriadkovej polí-
cie Okresného riaditeľstva 
Policajného zboru v Bra-
tislave III, Vajnorská 25 
upravili.
Reálne sa nové vodič-
ské preukazy začali vydá-
vať od pondelka 21. januá-
ra 2013.

Patrícia Sikelová, 
OR PZ Bratislava III.

jímať nové žiadosti.“ V  sú-
časnosti na  miestnom úra-
de zisťujeme skutočný stav 
ohľadom aktivačných prác, 
prípadné podmienky a všet-
ky skutočnosti, ktoré by nás 
mohli posunúť ďalej. Rov-
nako tak sa informujeme aj 
na ďalšie možnosti aktivizá-
cie nezamestnaných obča-
nov. Jedným zo spôsobov by 
bola forma dobrovoľníckej 
služby. Dobrovoľnícka služ-
ba je forma aktivácie uchád-
zača o zamestnanie vykoná-
vaním dobrovoľníckej čin-
nosti, ktorej cieľom je získa-
nie praktických skúseností 
pre potreby trhu práce.

 Rastislav Daniš, 
referát sociálnych vecí MÚ Vajnory
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Mnohí už v  tomto období uvažujú 
nad výberom letnej dovolenky, zájaz-
dov či pobytov. Preto už teraz odporú-
čame občanom skontrolovať si platnosť 
cestovného pasu. V súčasnosti je ideál-
ne obdobie na vybavenie dokladov bez 
dlhého čakania. Január a február sú me-
siace, kedy býva najnižší počet prijatých 
žiadostí o  vydanie dokladu. V  tom-
to období je možné vyhnúť sa hlavné-
mu náporu. Ten začína pred dovolen-
kovým obdobím už v máji, čo prináša 
zvýšený záujem občanov najmä o vyda-
nie cestovného pasu. Pri cestách do ví-
zových krajín (napríklad Egypt, Turec-
ko) treba brať do úvahy, že cestovný pas 
musí byť platný najmenej napríklad šesť 
mesiacov po  udelení víza. O  požado-
vanej dĺžke platnosti cestovného pasu 
z dôvodu udelenia víz, prípadne ostat-
ných podmienok cestovania, je potreb-

né informovať sa na konkrétnom zastu-
piteľskom úrade štátu, do ktorého ob-
čan cestuje.

Občanom, ktorí si potrebujú vyba-
viť doklady odporúčame, aby využi-
li súčasné pokojnejšie obdobie na  po-
danie žiadosti o vydanie dokladu (vo-
dičský preukaz, občiansky preukaz ale-
bo cestovný pas) na oddeleniach dokla-
dov okresných riaditeľstiev Policajné-
ho zboru. Toto obdobie je zvlášť vhod-
né najmä na vybavenie cestovných pa-
sov pre malé deti. Občania tak vybavia 
potrebné doklady bez zbytočného stre-
su a čakania.

Čo treba priniesť, ak chce rodič vyba-
viť pas pre dieťa? Rodič predkladá k žia- 
dosti o vydanie cestovného pasu rodný 
list dieťaťa, správny poplatok a svoj ob-
čiansky preukaz, príp. cestovný pas, ak 
nie je držiteľom občianskeho preukazu.

sPráVNe PoPlatky
Vydanie cestovného pasu pre občana 

staršieho ako 16 rokov stojí 33 eur, pre 
občana od 6 do 16 rokov 13 eur a pre 
občana mladšieho ako 6 rokov 8 eur. 
Za vydanie cestovného pasu do dvoch 
pracovných dní zaplatí občan trojnáso-
bok príslušnej sadzby a do 10 pracov-
ných dní dvojnásobok príslušnej sadz- 
by. Deťom do 6 rokov sa vydá cestov-
ný pas s platnosťou na 2 roky, osobám 
mladším ako 16 rokov sa vydá cestov-
ný pas s  platnosťou na  5 rokov a  ob-
čanom nad 16 rokov sa vydá cestovný 
pas s platnosťou na 10 rokov. Ak oso-
ba staršia ako 16 rokov, ktorá už má 
platný cestovný pas a požiada o vyda-
nie ďalšieho, druhý cestovný pas sa vy-
dá s platnosťou na 5 rokov.

Patrícia Sikelová

Teraz je vhodné obdobie vybaviť si 
cestovné pasy bez dlhého čakania

k termínu 31. decembru 2012 boli z registra obyvateľov slovenskej republiky spracované nasledovné 
štatistické údaje o obyvateľoch Mestskej časti Bratislava – Vajnory

Počet prihlásených  na trvalý pobyt  Štátni občania sr Cudzinci    obyvatelia spolu    
(tP) k 31.12. 2011/2012) 2011/2012 2011/2012

Muži 2 469/2 513 89/86 2 558/2 599
Ženy 2 508/2 588 50/51 2 558/2 639
Muži a ženy TP spolu 4 978/5 101 139/137 5 116/5 238

Počet prihlásených na prechodný pobyt  Štátni občania 
(PP) k 31.12. 2011/2012) sr 2011/2012
  
Muži 93/108  
Ženy 15/47  
Muži a ženy PP spolu 108/155  

V roku 2011 v Mestskej časti Bratislava – Vajnory sa
• narodilo 72 detí s TP v mestskej časti, toho 38 chlapcov a 34 dievčat
• zomrelo 35 občanov s TP v mestskej časti, z toho 16 mužov a 19 žien

V roku 2012 v Mestskej časti Bratislava – Vajnory sa
• narodilo 55 detí s TP v mestskej časti, z toho 
33 chlapcov (Adam, Adrián, Boris, Branislav, Cao Tien Viktor, Filip, Jerguš, Jozef, Juraj, Lukáš, Martin, 2 x Matej, 
Matúš, Maximilián, 2 x Michal, Oliver, Ondrej, Oskar Bradley, Patrik, 2 x Peter, Richard, Róbert, Roman, Rudolf, 
Samuel, Simon, Šimon, Theodor, Timotej, Viliam) 
22 dievčat (Adela, Dominika, Dorota, Elena, 2 x Eliška, Florett Maria, Greta, Hana, Júlia, Laura, Linda, 2 x Lucia, 
Melánia, Nina, Petronela, 2 x Sandra, Sofia, Zara, Zoe)

• zomrelo 38 občanov s TP v Mestskej časti Bratislava –  Vajnory z toho 23 mužov a 15 žien
Gabika Zemanová, MÚ

koľko nás je vo Vajnoroch
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Zber biologicky rozložiteľného zeleného odpadu v sezóne 2013

Harmonogram pristavenia kontajnerov 
v rámci jarného upratovania
Na zneškodnenie a likvidáciu odpadu v rámci jarného 
upratovania budú v tomto roku v mesiacoch marec 
a apríl pristavené veľkokapacitné kontajnery 
(min. 7m³) na zber veľkorozmerného a drobného 
stavebného odpadu na zbernom dvore na roľníckej 
261 (vchod z ulice Pri pastierni ) pre obyvateľov 
Vajnor a pre záhradkárov a rybárov na Vajnorských 
jazerách v nasledujúcich termínoch

22. – 23. 3. 3 ks ul. Pri pastierni (2 ks 7 m3, 1 ks 2,5 m3 dr. stav. odpad)
  5. –   6. 4.  3 ks ul. Pri pastierni (2 ks 7 m3, 1 ks 2,5 m3 dr. stav. odpad)
12. – 13. 4. 3 ks ul. Pri pastierni (2 ks 7 m3, 1 ks 2,5 m3 dr. stav. odpad)
19. - 20. 4. 3 ks ul. Pri pastierni (2 ks 7 m3, 1 ks 2,5 m3 dr. stav. odpad)
26. - 27. 3. 3 ks ul. Pri pastierni (2 ks 7 m3, 1 ks 2,5 m3 dr. stav. odpad)
 2 ks Vajnorské jazerá  (7 m3 )

V uvedených termínoch je možné odpad odovzdať
 každý piatok v čase od 14.00 do 18.00 h
 každú sobotu v čase od 8.00 do 16.00 h 
       (obedňajšia prestávka je od 12.00 – 12.30 h)

Na základe minuloročných skúseností z jarného a jesenného 
upratovania pokračujeme v uložení kontajnerov na jednom 
mieste, aby sa predišlo ich prepĺňaniu zo strany obyvateľov 
iných obcí a podnikateľských subjektov.  
Kontrola odberu odpadu bude zabezpečovaná pracovníkmi 
hospodárskej správy.

Ďalej oznamujeme obyvateľom MČ Bratislava – Vajnory, že 
od 15. marca až do 15. novembra 2013 bude v prevádzke zber-
ný dvor na zelený biologický odpad zo záhrad. Tento je mož-
né odovzdať na zbernom dvore na Roľníckej 261 (vchod z uli-
ce Pri pastierni ) v nasledovných dňoch:

 každý piatok v čase od 14.00 do 18.00 h
 každú sobotu v čase od 8.00 do 16.00 h 
       (obedňajšia prestávka je od 12.00 – 12.30 h)

Odpad sa nepreberá, ak piatok alebo sobota pripadne na štát-
ny sviatok, resp. deň pracovného pokoja.

                       (MÚ)

Hovorí sa, že opakovanie je 
matka múdrosti.  No skutočne 
už neviem, či tieto riadky pad-
nú na úrodnú pôdu. Každý rok 
píšem o neporiadku na zber-
ných miestach separovaného 
odpadu a situácia je stále rov-
naká. 

Označenie zberných kon-
tajnerov je pre celé Slovensko 
jednotné! Žltá – plasty, modrá 
– papier, zelená – sklo. Logicky 
to znamená, že okrem týchto 
odpadových vecí iné na zber-
né miesto nepatria. Ale opak 
je pravdou. Občan si renovu-
je kuchyňu,  kam dá všetky ne-
potrebné poličky, hrnce, frité-
zy, robot, keď má všetko no-
vé a chce mať doma poriadok. 
Vie, že to nie je plast, ani  pa-
pier, ani sklo, ale do  veľkého 
zberného dvora OLO je ďale-
ko, a tak to jednoducho posta-
ví vedľa farebných kontajnerov, 
nech sa niekto postará. Uni-
kátna vec sa objavila po Viano-

separovaný zber – 
večná bolesť obyvateľov?

ciach. Na zbernom mieste bola 
odložená na  dosky rozobra- 
tá manželská posteľ!  Toto je 

naozaj predmet, ktorý nepatrí 
do  separovaného zberu, urči-
te ju sem nepriviezli ani obyva-

telia Grobu, ako sa zvykne ho-
voriť o neporiadnikoch. Pekne 
uloženú, ako je na obrázku vi-
dieť, ju priniesol majiteľ, kto-
rý nebýva ďaleko od zberného 
miesta. Po  vyprázdnení kon-
tajnerov ostali zvyšky postele 
rozhádzané uprostred kontaj-
nerov. Majiteľ postele už sní-
va sníčky na  novej a  pravde-
podobne ho vôbec nezaujíma, 
kto odprace jeho vyradený 
kus nábytku – doma zava- 
dzala, tak čo s ňou. A tak úrad 
naďalej dočisťuje zberné mies-
ta za naše spoločné dane. Len 
v roku 2012 našu mestskú časť 
stálo čistenie týchto priestorov 
2 000 eur. Tieto peniaze sme 
určite mohli využiť účelnejšie, 
ako na upratovanie po nepo- 
riadnikoch. 

Chcela by som poprosiť a po-
žiadať všetkých, ktorí využí- 
vajú zberné miesta: správaj- 
me sa tak, akoby sme ich ma-
li vo svojej záhrade. Dávajme 
do kontajnerov naozaj iba to, 
na čo sú určené a neobkladaj- 
me ich taškami naplnenými 
odpadom, ktorý tam nepatrí.   

Text a foto  Soňa Molnárová
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investície / vinohradníct vo

Samotný projekt obsahuje 
revitalizáciu územia, približ-
ne 7 000 m2. Budú vymenené 
lavičky, doplnia sa chodníky, 
ktoré ešte chýbajú, vytvorí sa 
nové čiastočne zastrešené pó-
dium, pribudne nový funkčný 
vodný prvok z  bývalého ba-
zénika, pribudnú dve malé 
detské ihriská, ihrisko na pe-
tang. S revitalizáciou sa ráta už 
od semaforu na Roľníckej, as-
faltovú prístupovú uličku na-
hradí dlažba až po kostol. Má-
me schválenú sumu vo výške 
353 tisíc eur. Verím však, že tá-
to suma sa zníži pri uplatnení 
verejnej súťaže. Finančná spo-
luúčasť mestskej časti je 5 % 
z celkovej vysúťaženej sumy.

Aby toto územie bolo kom-
pletne upravené, poslanci 
miestneho zastupiteľstva sa 

Obec pripravila aj na tento rok zaujímavé investície, ktoré by mali zlepšiť a skrášliť 
život našim občanom. Už tretí rok je pripravovaný na revitalizáciu Park Pod lipami. 
Vlani sa nám podarilo úspešne zareagovať na EU výzvu z Operačného programu Brati-
slavského kraja a pripraviť kompletný projekt, vrátane stavebného povolenia a vyspo-
riadania územia. Dostali sme rozhodnutie o úspešnom schválení projektu a pred pár 
dňami sa začala VO súťaž na dodávateľa prác. S prácami by sme chceli začať v letných 
mesiacoch a ukončiť ich počas jesene. Vznikne tak zaujímavé kultúrne centrum obce.

obec bude krajšia, 
bude sa tu lepšie žiť

rozhodli aj o  rekonštrukcii 
Kultúrneho zariadenia na Ba-
ničovej, ktoré už tiež potre-
buje nový šat. Bola priprave-
ná štúdia, ktorú dostali naši 
poslanci na posúdenie. Je pri-
pravených niekoľko variant. 
Výsledný zámer nepochybne 
ovplyvní dostupnosť finanč-
ných prostriedkov. Inými slo-
vami, obec bude musieť zvá-

Tohtoročné investície pôjdu opäť na občiansky zaujímavé projekty

Rezom viniča sa každo-
ročne začína vinohrad-

nícka sezóna. Opäť 
sme sa zišli na 13. roč-

níku malokarpatskej 
súťaže, ktorý pripra-

vil Račiansky vinohrad-
nícky a vinársky spolok 

v polovici februára. 
Bola rekordná účasť 

27 vinohradníkov. Pra-
videlne tu súťažia aj 

vinohradníci z Vajnor.                                   
Text a foto: 

Eduard Fašung 

žiť na čo má a na čo už nie. Ak 
všetko pôjde úspešne, s reali-
záciou projektu by sme moh-
li začať už v  jeseni s  tým, že 
v ďalšom roku by práce moh-
li byť hotové.

Minulý rok sa nám podari-
lo dobre hospodáriť a na obec-
nom účte ostal mierny pre-
bytok, ktorý by sme chceli in-
vestovať do  ďalších menších, 
ale potrebných akcií. Malo by 
ísť o  dokončenie chodníkov 
na  centrálnom námestí. Tiež 
chceme dať do  poriadku dve 
studne, po  schválení zámeru 
Pamiatkovým úradom. Jedna 
je na Roľníckej už viac ako 10 
rokov prikrytá nie veľmi bez-
pečným betónovým poklo-
pom. Druhá sa nachádza pred 
kostolom a doplní okolie celé-
ho námestia Pod lipami.

Budeme sa venovať aj úpra-
vám niektorých chodníkov, 
mali by pribudnúť aj cestné 
bezbariérové priechody pre 
chodcov. Radi by sme vyrie-
šili aj dve veľké dažďové mlá-
ky, ktoré nám po výdatnejších 
zrážkach pravidelne vznikajú 
v obci. Jedna je na križovatke 
Roľnícka - Jačmenná. Druhá, 
veľmi nevýhodná najmä pre 
chodcov, je na križovatke Ba-
ničova - Roľnícka. Plánujeme 
tiež vyčistiť dlhé roky zanesený 
Pračanský potok, ku ktorému 
sa nikto nehlási. Oslovili sme 
Slovenský vodohospodársky 
podnik a rokujeme o možnom 
vyčistení tohto toku. Chceme, 
aby bol čistý a prietočný.

Budeme sa usilovať aj o do-
čistenie dažďovej kanalizácie 
v okolí PD a v časti Na doli-
ne. No a veľmi dôležitou vecou 
pre občanov bude dokončenie 
kanalizácie. Vyzerá to tak, že 
s  Bratislavskou vodárenskou 
spoločnosťou sme dotiahli 
všetky zmluvy a podarí sa nám 
realizovať poslednú etapu vaj-
norskej kanalizácie. Vajnory by 
sa tak ozaj mohli stať dedinou 
v meste na úrovni 21. storočia, 
s funkčnou kanalizáciou.

(Plán revitalizácie Parku Pod 
lipami vám prinášame na stra-
nách 14 – 15.)

Mário Schwab, 
investičný poradca MÚ

rezali sme vinohrad
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Manželia Peter a Danka Švaralovci to dokázali. Na-
vštívili sme ich; žijú v objatí nádhernej prírody pod 
úpätím pohoria Vtáčnik, v katastri obce Horné
Hámre, vzdialení od ruchu ľudských sídiel. Majestát 
prírody objíma svojím pokojom miesto, ktoré sa 
stalo pre túto rodinu rajom na zemi.

Začínali vo Vajnoroch
„Danku som objavil na javisku. Bola sólistkou skupi-
ny moderného tanca,“ spomína akad. sochár Peter 
Švaral. „Počas predstavenia som zaregistroval 
vnútorný impulz, ktorý mi dal jasne najavo, že toto 
bude moja manželka. 
Po svadbe sme bývali u Dankiných rodičov v Ružino-
ve. V auguste 1989 sa nám narodil malý Filip a chceli 
sme sa osamostatniť. Hľadali sme si podnájom v ne-
jakom starom dedinskom dome, kde by to bolo lac-
nejšie ako v meste. Našli sme ho v domčeku pri kos-
tole vo Vajnoroch. Bol odpojený od elektriny, nebo-
la tam ani voda, iba stará pumpa v záhrade. Danki-
na mama plakala. No nám sa práve ten starosvetský 
vzhľad páčil. Kuchynka so sporákom na drevo, lavič-
ka s vedrom na vodu, v izbe piecka a starodávny ná-
bytok. Vajnory majú svoje čaro. Postupne sme dom-
ček obnovovali formou bezplatného prenájmu. Za-
bezpečili sme si prípojku elektriny, vodovod, zariadili 
kúpeľňu, WC. Do dvorčeka sme nasadili zopár drevín 
a kvetov. Po troch rekonštrukčných fázach sme napo-
kon domček kúpili. Tu som mal priestor,  svetlo 
a pokoj pre svoju sochársku prácu.
V apríli 1990 navštívil vtedajšie Československo pá-
pež Ján Pavol II. V Bratislave slúžil sv. omšu na vaj-
norskom športovom letisku. My sme sa na nej zú-
častnili s naším päťmesačným Filipkom. K oltáru, pri 
ktorom sa konali slávnostné bohoslužby, som na ob-
jednávku vyhotovil veľký kríž, s nadživotným korpu-
som. A k prvému výročiu návštevy pápeža ma pod-
nietil vtedajší vajnorský pán farár vyhotoviť sochu 
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Jána Pavla II. Odliata do bronzu stojí teraz pred cir-
kevnou školou. Pre Vajnory som vyhotovil aj sochu 
Vtáka ohniváka, ktorý opúšťa svoju klietku. Socha je 
umiestnená na cintoríne. 
Po páde komunizmu sa otvorili možnosti podnika-
nia. Najmä pre mladých to bola výzva. Myšlienka za-
ložiť železiarsky obchod vo Vajnoroch vznikla opäť zo 
silného vnútorného podnetu. Pustil som sa do veľké-
ho neznáma. Ako výtvarník, ktorý vstúpil do sve-
ta obchodu, sa i dnes s počudovaním vraciam späť 
k týmto udalostiam nášho putovania. Téma sa uká-
zala byť veľmi náročná po každej stránke, ale mô-
žem konštatovať, že sa nám podarilo vytvoriť života-
schopný organizmus, ktorý už píše svoju vyše dvad-
saťročnú históriu. Na výtvarnú tvorbu mi už neo-
stával čas. Mám však dobrý pocit, že pre občanov 
som urobil prospešnú vec. Nakupujú tu potrebné ve-
ci pre rodinné domy, záhrady, domácnosti, ľahko si 
prevezú aj objemnejší nákup, s ktorým by mali pro-
blém a výdavky pri jeho dovoze z mesta. A vznikli tu 
aj dve-tri pracovné miesta, čo tiež je v dnešnom ča-
se prínosom. 
Všetok voľný čas sme trávili na rodičovskej chalu-
pe. Širšia rodina sa rozrastala a pobyty na chalupe 
sa začali obsadzovať na poradovník. Začali sme hľa-
dať v blízkom okolí niečo pre seba. Miesto, na kto-
rom dnes žijeme, bolo jedným z niekoľkých typov, 
ktoré sme dostali.
 Pôvodne hospodárska usadlosť s niekoľkými budo-
vami a rozsiahlymi pozemkami napriek svojmu vý-
nimočnému osadeniu v okolitej krásnej prírode na-
še predstavy o chalupárčení nespĺňala. Vybrali sme 
si miesto podľa našich predstáv v inej lokalite, žiaľ, 
nevyrovnané dedičské konanie odďaľovalo realizáciu 
našich zámerov.
Po roku čakania na vyrovnanie sme si urobili výlet 
zo zvedavosti na usadlosť, ktorá je dnes naším do-
movom. Na kopci nad usadlosťou sme spolu s deť-

mi prosili Pána, nech sa stane Jeho vôľa. Dnes máme 
na tomto mieste inštalovaný kríž.
Keď sme opúšťali toto miesto, prekvapil ma vnútor-
ný impulz, ktorý mi dával najavo, že prídeme na to-
to miesto bývať. Manželka súhlasila a naše presídle-
nie sa mohlo začať.

Ťažké začiatky
Pôvodný kamenný dom, oddelený prielukou od sto-
doly, vytváral priaznivú dispozíciu pre zásadnú rekon-
štrukciu. Začali sme všetko zase od nuly. S ukrajinský-
mi murármi, ktorých som náhodne oslovil v našom 
železiarstve, som sa pustil do rekonštrukcie budov.
 Pri dome bola priestranná stodola, v ktorej som 
neskôr, po presťahovaní sa rodiny z Vajnor, obja-
vil úžasný priestor pre moju budúcu sochársku tvor-
bu. Prístupová cesta k usadlosti bola však úzka, lesná 
a veľmi strmá. Potrebovali sme ju rozšíriť a sprie-
chodniť. Dostať k nám stavebný materiál bol problém 
od začiatku, ale trvá i dnes, po rozsiahlych stavebných 
zásahoch pri vybudovaní cesty.
Toto miesto je domovom našich ôsmich detí: 
piatich synov a troch dcér. Najstarší Filip má 23 rokov, 
najmladšia Mária dva. Prežívajú tu šťastné 
detstvo a mladosť; to nám rodičom dáva dobrý
pocit, že sme volili správne, keď sme sa nevzdali 
napriek všetkým ťažkostiam. 

tvorivé plány
Snažili sme sa nájsť v tomto prírodnom prostredí úto-
čisko pred podnikaním, ktoré odčerpávalo všetok čas 
na vzájomné partnerské a rodinné spolužitie. Priši-
el som sem s predstavou, že tu, v pokojnom kúte prí-
rody, budeme ako rodina rásť a ja tu nájdem no-
vý priestor pre svoju sochársku tvorbu. Počas prvých 
troch rokov prežívaných v objatí tohto raja som mal 
príležitosť realizovať objednávky sakrálneho charak-
teru, ktoré si ma našli tu na tejto samote. Dostal som 
príležitosť vytvoriť sochy, ktorým som bol nesmierne 
rád: v Novej Bani Pannu Máriu v nadživotnej veľkosti 
a v Badíne sv. Františka Xaverského. Potom sochu bis-
kupa Vojtaššáka v Námestove, a tiež v Dolnom 

Proti  prúdu

Každé časy si vytvárajú vlastný životný 
štýl. Trendy našich čias prerástli hranice 
jednotlivých krajín, stali sa celosvetovými. 
Patrí k nim odchod ľudí z vidieka do miest, 
sofi stikovanie práce, virtuálna zábava, 
dvojdetné rodiny, dvojkariérové 
manželstvá, prípadne iba partnerstvá. 
Je za tým vidina ľahšieho zárobku, väčšej 
informovanosti o svete, zvyšovania 
vzdelanosti, vyšší životný štandard 
a možnosť vzostupu na spoločenskom 
rebríčku. Čím masovejší je príslušný 
trend, tým ťažšie mu odolať: vybočiť z davu, 
ísť proti vetru po osamelom chodníku, 
za hlasom srdca, k neistému cieľu.
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Kubíne, kde som okrem bronzovej sochy tohto bis-
kupa výtvarne dotvoril novopostavený Kostol Pový-
šenia sv. kríža. 
Hádam sa mi podarí zrealizovať ešte sošku sv. Fran-
tiška z Assissi, ktorý je naším patrónom. Považo-
val celú prírodu za spríbuznenú s človekom. Nazýval 
slnko, mesiac, zvieratá aj rastliny svojimi bratmi. Aj 
svojmu oslíkovi hovorieval: „Brat somár“. My sme je-
ho ctitelia, hoci to navonok neprejavujeme. Akosi ho 
zanedbávame. Sme jeho dlžníkmi, ale on nám veľmi 
pomáha, už od našich ťažkých začiatkov. 

Nová kapitola: kone
Dnes prevádzkujeme na tomto mieste Jazdecký 
areál sv. Františka. Náš pôvodný zámer, nájsť 
na tomto mieste pokoj a súkromie len pre nás, sa 
rozplynul, premenil na dni naplnené budovaním, za-
bezpečovaním prevádzky a starostlivosťou o klien-
tov. Ak by mi bol niekto pred šestnástimi rokmi pro-
rokoval, že tu, na tomto mieste, budeme chovať ko-
ne, prevádzkovať jazdeckú školu, poskytovať ubyto-
vanie, realizovať jazdecké pobytové tábory pre mlá-
dež, pomyslel by som si, že ten, kto to hovorí, sa 
zbláznil. Napriek tomu, že ku koňom som nikdy ne-
mal vzťah, to, čo som vymenoval v predchádzajúcich 
riadkoch, je dnes naša každodenná skutočnosť. Ten-
to príbeh odštartovala kúpa poníka pre nášho prvo-
rodeného, Filipa, ktorý po presťahovaní z Vajnor na-
stúpil v Žarnovici do tretieho ročníka základnej školy.
 Koník sa mu stal nielen novým priateľom pre zába-
vu, ale aj príležitosťou venovať mu svoju starostli-
vosť, spojenú s jeho i našimi prvými gazdovskými 
skúsenosťami.
Neskôr som sa kúpou koňa k tejto dvojici pridal aj 
ja. Nebola to dobrá kúpa a koňa som po dlhodo-
bom liečení vrátil pôvodnému majiteľovi. Ten mi dal 
typ na inú kúpu, a zrazu stáli na dvore okrem poníka 
ďalšie dva kone. Pokúšali sme sa jazdiť, ale uvedomil 
som si, že bez odborného vedenia to nezvládneme.

Štart
V čase, keď som pre seba hľadal koňa, natrafi l som 
na človeka, ktorý vlastnil a prevádzkoval ranč. Požia-
dal som ho, aby nás uviedol do témy. Dodnes ho po-
važujem za nášho učiteľa a vážim si ho. Odporučil 
nám aj trénerku, ktorá pôsobila na jeho ranči. Pozva-
li sme ju k nám. Neskôr, keď náš dobrodinec skon-
čil prevádzku svojho ranča, ponúkli sme jej spolu-
prácu. Zariadili sme jej tu ubytovanie a ona sa veno-
vala nášmu Filipovi. Začala ho pripravovať na súťa-
že – ona bola telom i dušou koniar, jazdec, tréner. 
Naštartovala postupne program, ktorý dodnes reali-
zujeme. Povedala, že potrebujeme kruhovú ohradu, 
tak sme ju urobili. Potom, že potrebujeme jazdiareň, 
tak sme ju zrealizovali. Nakoniec, že kone si potrebu-
jú na seba zarobiť a ona tiež. Získavala klientelu, ľu-
dia k nám začali chodiť. Ona mala skúsenosti, kon-
krétnu predstavu, zámer. Predtým robievala letné 
pobytové tábory; povedala: „Poďme ich robiť aj tu“. 
Takže zase sme mali novú tému: začali sme so stan-
mi a zrubom. Dnes pripravujeme už trinásty ročník 
našich prázdninových jazdeckých pobytových tábo-
rov, už v novom ubytovacom zariadení.
Naša ponuka oslovuje nielen mládež, ale všetky ve-
kové skupiny, ktoré sa zaujímajú o jazdenie na koni, 
jazdecké vychádzky do prírody a pobyty v nádher-
nom tichom prírodnom prostredí.

Práce neubúda
Sumár dvadsiatich ôsmich koní tvoria naše vlastné 
kone a kone súkromné, o ktoré sa staráme. Naše de-
ti sa zapájajú do programu zabezpečenia chodu far-
my. Každý má svoju každodennú činnosť, ktorú rea-
lizujú obyčajne hneď po návrate zo školy. Pri manu-
álnych prácach, ako je kŕmenie, podstieľanie, učia sa 
zodpovedne plniť svoje povinnosti. Máme aj okruh 
ľudí, ktorí prídu brigádnicky vypomáhať, napríklad 
cez víkendy. Sú to zväčša mladí ľudia, ktorí majú 
vzťah ku koňom. 

V súčasnosti stavebne dokončujeme jazdeckú ha-
lu s vyšším štandardom. V ľavej časti je 25 boxov pre 
ustajnenie koní. V strednej časti je aréna s rozmermi 
30x60metrov. V zadnej časti sú apartmány. Všetko 
pod jednou strechou. Tento projekt nám pomôže vý-
razne zvýšiť štandard našich služieb a zabezpečiť ce-
loročnú prevádzku na vysokej úrovni. 
Zabezpečiť chod tohto programu si vyžaduje stále 
viac energie. Ja však dúfam, že sa budem môcť jed-
ného dňa opäť vrátiť k mojim sochám ...
A možno začnem práve sochou sv. Františka.“

Nevšedné všedné dni
Nedeľný deň sa krátil, zmrákalo sa a my sme nechce-
li Švaralovcov zdržiavať. Pani Danka išla pripraviť ve-
čeru pre deti, dozrieť, či sa pripravili na zajtra do ško-
ly, uložiť najmladšiu dcérku spať. Dvaja psíci tiež 
čakali, kedy sa naplnia ich misky, utíchne zhon a oni 
prevezmú nočnú stráž. 
Ako vyzerá všedný deň u Švaralovcov? Vstávajú ráno 
pred šiestou. Pani Danka pripraví raňajky a desiate, 
zatiaľ čo manžel podojí kravu.
Potom cestujú na siedmu do kostola v Žarnovici
a odtiaľ idú deti do školy. Otec vybaví nákupy a vra-
cia sa na ranč. Deti v škole ostávajú popoludní 
na rôznych krúžkoch a v školskej družine. Otec ich 
potom autom privezie domov. Najstaršia dcéra Klár-
ka navštevuje cirkevné gymnázium v Nitre, býva 
tam v internáte. 
Večer na ranči v horách je zaujímavejší ako televíz-
ny program. Kone, psy, lesné vtáky, líšky sú v ňom 
živými účinkujúcimi. Scénu osvetľujú žiarivé hviez-
dy a mesiac.
Neradi sme sa odtiaľ vracali. Hustý smrekový les 
okolo cesty bol ponorený do hlbokého ticha. Zdalo 
sa nám, že sa vraciame z inej planéty.

S akad. sochárom Petrom Švaralom 
sa zhovárala Oľga Slivková  

Foto Juraj Slivka

insitní maliari z kovačice 
opäť v galérii tyPo&ars

Obrazy kovačických insitných umelcov nás pre-
nášajú akoby do našej minulosti – do živo-
ta na slovenskom vidieku spred niekoľkých ge-
nerácií, aj keď rozprávajú o živote a práci oby-
vateľov Kovačice. Ich paleta plná žiariacich fa-
rieb prináša pokoj, harmóniu a oslavu života, 
charakterizuje ju podmaňujúca bezprostred-
nosť, životná múdrosť i skúsenosť, je čistým, 
úprimným vyznaním. Práve pre tieto vlastnos-
ti sa stali kovačickí majstri štetca takými zná-
mymi vo svete.
Kurátor výstavy Ján Hrk zostavil novú expozí-
ciu majstrov z Kovačice so zvláštnym dôrazom 
na dielo zakladateľa insitného maliarstva v Ko-
vačici – Martina Jonáša, ktorému poskytol naj-
väčší priestor pre jeho nádherné a vzácne akva-
rely. Okrem neho vystavuje svoje olejomaľby aj 
Ján Bačúr, Pavel Cicka, Ján Glózik, Pavel Hajko, 
Ján Husárik, Juraj Ľavroš, Pavel Ľavroš, Martin 
Markov, Adam Mezin a Michal Povolný.
Výstava „Insita z Kovačice“ potrvá do 24. má-
ja, otvorená denne okrem pondelka od 14.00 h 
do 18.00 h (alebo na požiadanie), vstup voľný.

Peter Čepec

V Galérii
 TyPO&ARS 
na Roľníckej 349 
vo Vajnoroch bude 
pre vás pripravená 
od 9. marca 2013
už šiesta výstava 
Insita z Kovačice, 
venovaná insit-
ným maliarom 
z rázovitej sloven-
skej dedinky 
Kovačice z Vojvodi-
ny (Srbsko).
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Sála PD Vajnory sa 19. januá- 
ra premenila na  nepoznanie. 
Novinkou bol tanečný par-
ket, ktorý dominoval upro-
stred sály vyzdobenej v odváž-
nej fialovo-zelenej kombinácii. 
Priestor pôsobil akosi vzduš-
nejšie, hoci tu plesalo rovných 
300 ľudí. Dámy v prekrásnych 
róbach a pánov v elegantných 
oblekoch pri vstupe vítal sta-
rosta Ján Mrva s  manželkou 
a  zástupkyňa starostu Soňa 
Molnárová s manželom.

Vajnorský ples už dáv-
no prekročil svoje hranice. 
Na  plese ste mohli stretnúť 
vzácnych hostí, medzi ktorý-
mi nechýbal podpredseda BSK 
Ivo Nesrovnal, 1. námestníč-
ka primátora Bratislavy Vie-
ra Kimerlingová s manželom,  
primátor Sv. Jura Alexander 
Achberger s  manželkou, sta-
rostka Starého Mesta Táňa 
Rosová s  manželom, staros-
ta Rače Peter Pilinský, staros-
ta Chorvátskeho Grobu Miro-
slav Marynčák, starosta Lama-
ča Peter Šramko, kontrolór hl. 
mesta Peter Šinály, vicestarosta 
družobného mesta Wolfsthal 
Michael Haberler s manželka-
mi, poslankyňa mestského za-
stupiteľstva Jarmila Tvrdá, ve-
liteľ čestnej stráže prezidenta 

Jubilejný 10. ročník reprezentačného plesu MČ Bratislava – Vajnory nesklamal a opäť posunul 
latku kvality o čosi vyššie. Dobrá zábava a vynikajúca atmosféra robí tento ples jedinečným. 
Vedeli to všetci tí, ktorým sa podarilo zakúpiť si vstupenku a v mrazivom sobotňajšom večere 
kráčali po ozajstnom červenom koberci v ústrety prekvapeniam, ktoré na nich čakali.

skVelá atMosFéra 
na 10. jubilejnom plese MČ Vajnory

SR Miroslav Ištván a túto mi-
moriadnu udalosť si nenecha-
li ujsť ani zástupcovia sponzo-
rov, ktorí jubilejný 10. ročník 
plesu podporili. Za spoločnosť 
Motor Car Bratislava veľmi 
rád prijal pozvanie Juraj Kle-
páč a Miloš Sís s manželkami, 
za AT Engineering Ján Vančo 
s manželkou, za Nay Elektro-
dom Jozef Bachratý s manžel-
kou, za  BEZ Transformátory 
Milan Papiernik s manželkou, 
firmu Koratex, vďaka ktorej 
pribudol nový tanečný parket, 
zastupoval jej riaditeľ a súčas-
ne náš miestny poslanec Mar-
tin Demo a za spoločnosť SRS 
Light Design, ktorá nám vždy 
ochotne vychádza v  ústrety 
s technikou a ozvučením, pri-
šiel Róbert Sloboda s manžel-
kou. Lekáreň Vajnory bola za-
stúpená majiteľkou Ľudmi-
lou Beňovskou. Z  našich po-
slancov ste mohli stretnúť Kat-
ku Pokrivčákovú, Jána Panáka, 
Michala Vlčeka, Mareka Gre-
bečiho, nechýbala ani operná 
speváčka Katka Kubovičová 
– Sroková, futbalový rozhod-
ca Jozef Pavlík, či operný spe-
vák Martin Babjak, ktorý nám 
všetkým pripravil úžasné pre-
kvapenie, keď sa nečakane oci-
tol na pódiu a spolu s cimba-

lovou hudbou zaspieval zopár 
krásnych ľudových piesní. 

Kultúrny program svojou 
pestrosťou určite zaujal kaž-
dého. Ponúkol nádielku taneč-
ných vystúpení nielen v  tra-
dičnom štýle v  rámci pred-
tancovania – Inter klub Madit 
Bratislava, ale aj v  latinsko- 
americkom v  podaní Latino 
flash Miguela Mendeza. Plesa- 
júci sa mali na čo dívať aj po-
čas svetelnej a ohňovej šou for-
mácie Let Them Fly. Spomedzi 
hudobných vystúpení si moh-
li hostia tiež vybrať štýl, kto-
rý ich ušiam najviac lahodil. 
Do tanca hrala hudobná sku-
pina Pavla Viglaša a prestávky 
spríjemňovala cimbalová hud-
ba Moravský muškát. Hlav-
nou hviezdou vajnorského 
plesu bola legendárna Marcela  
Laiferová, s ktorou si jej veľké 
hity nadšene spievali takmer 
všetci plesajúci.

Večerom sprevádzal už 
po štvrtý raz „dondzitý“ Vaj-
norák Roman Pomajbo, ktorý 
tu žije už päť rokov. Ako pove-
dal: „Ja som Vajnorák, to zna-
mená, že je to takou nepísanou 
povinnosťou, že som tu“, a my 
sa tešíme, že je to tak.

Oživením plesu a veľmi žia-
danou bola aj možnosť odfoto-

grafovať sa vo foyer a hneď si 
vziať so sebou fotografie ako 
pamiatku či spomienku na ne-
zabudnuteľný večer. 

Cateringové služby nám 
aj tento rok na  jednotku za-
bezpečovala firma Bevan-
da a rovnako vynikajúco chu-
tili miešané drinky barma-
na Alexa. Zásluhou našich 
spoľahlivých reklamných 
partnerov, ktorí majú každo-
ročne veľký podiel na tom, že 
tombola je stále atraktívnej-
šia a bohatšia, sa v nej nachá- 
dzalo 30 skutočne veľmi hod-
notných cien. Patrí im naozaj 
naša srdečná vďaka. 

Ďakujeme aj všetkým tým, 
ktorí nám pomáhali s organi-
záciou plesu: výzdoba z ume-
lých kvetov – Barimex, aperi-
tív a občerstvenie pre účinku-
júcich – Kaufland, nealko ná-
poje – Coca-Cola, zapožiča-
nie pódia – SRS Light Design 
a prenájom sály a víno – PD 
Vajnory. 

Ešte raz úprimne vyslovuje-
me vďaku každému, kto pri-
spel k  tomu, že 10. jubilejný 
ročník reprezentačného plesu 
vo Vajnoroch dopadol na vý-
bornú.

Katarína Dobiášová 
Foto Zuzana Zemanová
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občianske združe-
nie, Vajnorské ochot-
nícke divadlo (VoD) 
vzniklo z iniciatívy ob-
noviť slávnu tradíciu 
ochotníckeho divadel-
níctva v Mestskej čas-
ti  Bratislava – Vajnory 
a cieľom združenia je 
hlavne:

„Podpora a rozvoj záujmo-
vých činností v oblasti muzi-
kálovej a  divadelnej tvorby 
hlavne v mestskej časti Brati-
slava – Vajnory, ale aj na Slo-
vensku. Čo znamená združo-
vanie nových talentov, absol-
ventov umeleckých škôl, pe-
dagógov, či profesionálnych 
i  neprofesionálnych umel-
cov. Podporovať a  cibriť ich 
talent a  ponúknuť možnosť 
prezentovať svoje skúsenosti. 

Vytvárať priestor a  hľa-
dať možnosti pre realizáciu 
nových projektov, následne 
ich prezentovať na verejnosti 
a v médiách. Ponúkať voľno-
časové aktivity všetkým ve-
kovým kategóriám, organi-
zovať semináre, kurzy, krúž-
ky a  podporovať originálne 
projekty zamerané na  čin-
nosť OZ VOD.“

 VOD by rado nadviazalo 
na tradíciu, ktorá bola v na-
šej mestskej časti roky a kva-
litne pestovaná, veď súbor 
vajnorských divadelníkov 
hral také predstavenia, ako:
Kubo, Maryša, Jej pastor-
kyňa, Ženský zákon a mnohé 
iné, i operety.

Divadelný súbor sa nie raz 
zúčastnil na  rôznych festi-
valoch, či súťažiach a  čas-
to do  Vajnôr priniesol aj 
dáku tú trofej víťazov. Me-
ná, ako Ferdinand Fašung, 

(Ferdiš – ako mu familiár-
ne hovorili Vajnoráci), Jo-
zef Zeman (prezývaný Jožko 
Šporťák), Alojzia Hrabáko-
vá (naša „teta Lojzka“ – kto-
rá je aj kmotrou OZ VOD), 
ale aj Anna Osvaldová, Vác-
lav Zeman, Terézia Zemano-
vá, Ferdinand Žiška, Veroni-
ka Kukučková, Ružena Štelá-
rová, Terézia Belejová, Mária 
Fašungová, Mária Bednáro-
vá, Peter Belaj, Vojtech Hra-
bák, František Reisinger, Ľu-
dovít Horváth a mnoho ďal-
ších,  sú mená, ktoré budú už 
navždy späté s ochotníckym 
divadlom vo Vajnoroch.

Radi by sme aj my v  OZ 
VOD nadviazali na túto sláv-
nu minulosť a využili dedič-
stvo našich predkov a súčas-
nému modernému divákovi 
podali nevtieravou formou, 
možno i v klasických hrách, 
kus našej tradície.

Naše vajnorské nárečie, 
ktoré tak bravúrne zmapo-
val Ing.  Bohumír Hrabák 
v Diferenčnom slovníku ná-
rečia slovenského vajnor-
ského i v dvoch svojich po-
viedkových knižkách, či náš 
prekrásny vajnorský kroj, 
sú artikle, ktoré majú čo 
ponúknuť oku i  uchu dneš-
ného diváka.

Umelecká riaditeľka OZ 
VOD Gabriela Zemanová 
mi na  jeseň minulého ro-
ku predstavila víziu realizo-
vať klasickú komédiu talian-
skeho autora Carla Goldoni-
ho „GROBIANI“, ktorú náš-
mu súboru ponúkol reno-
movaný režisér Ján Fila. Veľ-
mi som sa potešil, nakoľko 
OZ VOD plánovalo svoju 
činnosť rozbehnúť práve ti-
tulom z  pera tohto slávne-
ho autora „Sluha dvoch pá-
nov“ – chcel som reálie tejto 
komédie čo najviac stotožniť 
s  Vajnormi – uvažoval som 
o  preklade do  vajnorského 

Vajnorské ochotnícke divadlo  
ponúka zábavu

nárečia – s  tým však nasta-
li komplikácie. Hra je to ná-
ročná a tak sme hľadali nové 
možnosti. 

Režisér Fila ponúkol hoto-
vú úpravu Goldoniho Gro-
bianov, totožnú s  mojou 
predstavou. Dej tejto hry si-
tuoval z pôvodného prostre-
dia, do  prostredia klasickej 
slovenskej dediny medzivoj-
nového obdobia a  tým hru 
priblížil nie len nášmu domá-
cemu prostrediu, ale vytvo-
ril tým aj priestor pre prvky 
blízke našim tradíciám, zvy-
kom, krojom... a o to Vajnor-
skému ochotníckemu diva-
dlu ide v prvom rade – pre-
pašovať do nami uvádzaných 
inscenácii kus dedičstva na-
šich predkov a  to si myslím 
pán Fila bravúrne zvládol...

Vďaka iniciatíve a  zanie-
teniu Gabiky Zemanovej sa 
okamžite rozbehlo intenzív-
ne skúšanie, spojili sa ľudia 
rôznych vekových kategórii 
a  profesií a  vo svojom voľ-
nom čase usilovne pilova-
li text, obšliapavali si scénu, 
osvojovali si prvé gestá v he-
reckom konaní – vznikol 
kolektív na ktorý som hrdý. 
Účinkujúci vo OZ VOD sú 
amatéri/ochotníci, bez väč-
ších divadelných skúsenos-
tí a  ja verím, že potleskom 
oceníte ich námahu a už te-

raz Vás vítam na niektorom 
z našich predstavení.

Carlo Goldoni (1707 – 
1793) napísal 120 komédií. 
Položil základy talianskej 
národnej veselohry, meš- 
tianskej charakterovej ko-
média, zároveň zavŕšil dvoj-
storočnú epochu commedie 
dell‘arte. Taliansky literár-
ny kritik Francesco de Sanc-
tis napísal o diele Carla Gol-
doniho, jedného z  najvý-
raznejších autorských osob-
ností talianskeho divadla 
a klasika svetovej literatúry:

„Ako Galileo Galilei vy-
povedal z  vedy okultné si-
ly, hypotézu, dohad, nadpri-
rodzeno, tak chcel Goldoni 
vypustiť z umenia fantastič-
no, gigantično, deklamatár-
stvo a rétorstvo. Čo vo fran-
cúzsku urobil Moliére, o  to 
sa pokúsil v  Taliansku Car-
lo Goldoni.“

Pri nadviazaní spolupráce 
s  vajnorskými ochotníkmi 
som samozrejme uvažoval 
o  titule, ktorý by bol vhod-
ný pre začínajúci ochotnícky 
súbor. Napokon som obja-
vil pomerne vtipný konver-
začný text Carla Goldoni-
ho GROBIANI. Niektorí od-
borníci považujú túto hru 
za  vrchol Goldoniho tvor-
by. Je to komédia o mravoch 
kupeckého života Benátok 
v polovici 18. storočia, kto-
rá sa odohráva počas karne-
valových dní.

Aby som tento príbeh čo 
najviac priblížil vajnorské-
mu, ale i  slovenskému pu-
bliku, dialógy som upravil 
tak, že je to komédia o mra-
voch dedinského života Vaj-
nôr z prvej polovice 20. sto-
ročia, ktorá sa odohráva po-
čas fašiangovej zábavy.                                     

Príjemnú zábavu vám prajú

Igor Roy, generálny riaditeľ OZ VOD
 a Ján Fila, režisér

Foto Emília Kubincová

Petronela Juruskova (Marina) 
a Michal Drotovan (Filip).
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Jej román Piata loď, ocene-
ný v súťaži Anasoft litera 2011, 
bol témou večera. Na  úvod 
nám prečítala úryvok, poroz-
právala, čo ju viedlo k napísa-
niu tohto príbehu. Ako pove-
dala, je prekvapená stálym zá-
ujmom čitateľov o túto knižku, 
čoho dôkazom je nespočetný 
rad besied a čítačiek, ktoré do-
teraz absolvovala. Knižku má-
me aj v našej knižnici a je k dis-
pozícii našim čitateľom. Urči-
te stojí za prečítanie, lebo, ako 
nám prezradila, toto dielo bu-
de aj predlohou na nakrútenie 
rovnomenného filmu. Myslím 
si, že sa máme načo tešiť.

V  ostatnom čase dokonči-
la už druhú knihu rozprávok 
pre deti. Opatrne priznala, že 

začala pracovať na novej kniž-
ke, porozprávala nám o svojich 
cestách po  Slovensku i  v  ďa-
lekej cudzine. Vo svojom za-
mestnaní sa venuje tiež kni-
hám a čítaniu – sama organi-
zuje, pripravuje, zabezpečuje 
a niekedy aj moderuje literár-
ne besedy a čítačky v kníhku- 
pectve Artforum. 

Keďže Monika Kompaníko-
vá je vyštudovaná výtvarníč-
ka, venovali sme jej knihu Ján 
Hlavatý – Insitný umelec ako 
poďakovanie za  jej návštevu. 
A  touto knižkou sme ju zasa 
na oplátku potešili my.

V  knižnici sme opäť preži-
li príjemný večer. Monika, ďa-
kujeme!

Text a foto Helena Paulenová

Ocenená autorka navštívila 
vajnorskú knižnicu

Vo vajnorskom Kostole Sedembo-
lestnej Panny Márie sa 27. januára o  
uskutočnil koncert Speváckeho zbo-
ru Jána Pavla II. pod názvom Ozve-
ny Vianoc. Na  koncerte zazneli die-
la svetových i  slovenských sklada-
teľov. Počiatočné skladby boli ešte 
akoby pripomenutím predzvesti na-
rodenia spasiteľa – Ó, príď Emanuel, 
ale i  skladby venované Panne Márii 
– Kmotorka: Zdravas Mária, Ave Má-
ria od Bacha, Gounoda, taktiež rado-
sť z narodenia malého Ježiška – Ra-
duj sa, plesaj od Vodňanského, lurd-
ská pieseň Božia Rodička.

Príjemným spestrením koncertu 
bolo vystúpenie nášho popredné-
ho sólistu, barytonistu Martina Bab-
jaka, ktorý veľmi rád a ochotne spo-
lupracuje so zborom. Nezabudli sme 
ani na nášho dirigenta Ondreja De-
ma, ktorý si na  koncerte oddirigo-
val tri skladby, vlastné úpravy kolied 
a pastorále – Pásli ovce valasi, Pas-
tierske koledy a  Kyrie eleison. Dra-
maturgia koncertu bola zostavená 
i po liturgickej stránke omšového or-
dinária, takže poslucháči mohli po-
čuť nielen spomínané Kyrie eleison 
(O. Demo), ale aj časť Gloria z  om-
še Geogiusa Zruneka (pripisovanej 

Z ozvien vianočných tónov
Edmundovi Paschovi), či Sláva Bohu 
od  Franza Schuberta. Zaznelo i  veľ-
mi známe a obľúbené dielo Panis an-
gelicus od Cesara Francka. Vianočný 
čas, čas kolied, sa nám pripomenul 
i  v  koledách Dnes v  Betleheme, Kto 
sa to narodil z omše Jána Jakuba Ry-
bu, či koledou Narodil sa Kristus Pán 
v Betleme a v uspávanke Búvaj môj 
Ježiško. „Koncertné“ ordinárium bo-
lo doplnené časťami Benediktus 
a  Agnus Dei z  vianočnej omše čes-
kého skladateľa Edvarda Schiffauera.

Vyvrcholením koncertu bolo skve-
lé Adeste fideles v  podaní Martina 
Babjaka spolu so zborom a  ako by 
to bolo bez Tichej noci, ktorá strhla 
do úlohy spevákov všetkých návštev-
níkov koncertu. Príjemným slovom 
sprevádzal koncert ešte príjemnejší 
hlas Jozefa Šimonoviča, ktorý si pri-
pravil i  pekný vianočný vinš. Kon-
cert nám spríjemnil hrou na  trubku 
Radoslav Mucha, na  elektronickom 
organe sprevádzala Hilda Mixtajo-
vá, na píšťalovom organe Martin Gu-
nár. Dramaturgiu koncertu pripravil 
a koncert dirigoval Vladimír Zajíc. Te-
šíme sa do budúcnosti na ďalšie pek-
né koncerty a duchovné podujatia.

Vladimír Zajíc, foto Anton Jakubáč

Bratislavský samosprávny kraj a Malokar-
patské osvetové stredisko v Modre pripra-
vujú súťaž spevákov amatérov v populár-
nej piesni pod názvom Malokarpatský slávik 
2013. Interpreti sa musia zúčastniť sa 
výberovom konkurze, ktorý sa uskutoční 
24. marca v Kultúrnom a informačnom 
stredisku v Šenkviciach. Všetci súťažiaci 
dostanú osobitnú pozvánku a pokyny.

Do finálového galaprogramu postúpi maximálne 20 
interpretov vybraných odbornou porotou. Do  výbe-
rového konkurzu si uchádzači pripravia dve súťažné 
piesne zo žánrovej oblasti populárnej hudby. Vlastná 

tvorba je vítaná. „Privítame interpretáciu piesní slo-
venských autorov. Pri interpretácii v  iných jazykoch 
sa bude vyžadovať správna výslovnosť. Každý súťa-
žiaci môže mať vlastný hudobný sprievod. Súťažiť sa 
bude v piatich vekových kategóriách. Súťažné finále 
sa uskutoční 12. mája v Šenkviciach v rámci večerné-
ho gala programu,“ informovala Darina Mladenovo-
vá z Malokarpatského osvetového strediska v Modre.
Cieľom súťaže je podporovať záujmovo-umelec-
kú činnosť, vyhľadávať nádejné talenty a  dať mož-
nosť talentovaným spevákom prezentovať sa na ve-
rejnosti. „Do súťaže sa môže prihlásiť každý vo veku 
od 10 rokov, horná veková hranica nie je obmedze-
ná. Pri výbere piesní z hľadiska dramaturgie organi-

zátor odporúča výber tak, aby jedna bola v  rýchlej-
šom a druhá v pomalom tempe. Súťažné piesne tre-
ba interpretovať bez textovej predlohy. Podmienkou 
účasti vo výberovom konkurze je vyplnenie a odosla-
nie prihlášky do 8. februára na adresu Malokarpatské 
osvetové stredisko, Horná 20, 900 01 Modra – Malo-
karpatský slávik a zaplatenie nominačného poplatku 
10 eur,“ dodala Darina Mladenovová.
Porota bude hodnotiť intonáciu, súhru s hudobným 
sprievodom, pohybovú kultúru a celkový dojem z in-
terpretácie. V jednotlivých kategóriách budú udelené 
ceny a zo všetkých súťažiacich bude vyhlásený jeden 
laureát Malokarpatský slávik 2013. Špeciálnou bude 
cena divákov.            Eduard Fašung

Amatérski speváci majú príležitosť súťažne si zaspievať

Monika Kompaníková bola hosťom v druhú februárovú stredu 
v našej knižnici. Po dlhšom úsilí sa nám podarilo nájsť vhodný 
termín a prišla medzi nás aj napriek synovej chorobe či 
nepriaznivému počasiu. 
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karneval na ľade
Vyše 100 ľudí, z toho 36 
registrovaných súťažných 
masiek, prišlo na 4. ročník 
Karnevalu na ľade, ktorý sa 
konal 3. februára v športo-
vom areáli Alviano.
V našej mestskej časti sa už Karneval 
na ľade zaradil medzi tradičné 
podujatia a obľubujú ho najmä naši 
najmenší. V nedeľu, počas polročných 
prázdnin, zaplnili ľadovú plochu 
pestré masky, medzi ktorými nechý-
bali rytieri, ježibaby, spidermani či ľa-
dová kráľovná. O kultúrny program sa 
postarali krasokorčuliari zo ŠK Slovan 
Bratislava, o dobrú náladu zasa DJ 
Ivan Ťapák. Každý zo súťažiacich 
získal malé vecné ceny a sladké od-
meny, ktoré venovala MČ Vajnory. 

Katarína Dobiášová

Radostná nálada a  túžba 
prezradiť svoju masku vre-
la v detských žilách od prvých 
minút, čo v utorok 5. februára 
prekročili prah školy. Karneval 
bol na spadnutie. Aj pani uči-
teľky sa obliekli do kostýmov, 
v  ktorých sa prešli po  areáli 
nielen v MŠ, ale spoločne sme 
pokračovali od  10.00 hodiny 
i vo vyzdobených priestoroch 

Karnevaly, karnevaly, tešili sa veľkí, malí

telocvične s kolektívom peda-
gógov i žiakov ZŠ Jána Pavla II. 
vo fašiangovom sprievode „Fa-
šiangy, Turíce, Veľká noc ide, 
kto nemá kožúška, zima mu 
bude...“ Na  známosť sa všet-
kým dáva, mimoriadne vážna 
správa,“ že každý rok v tomto 
čase, karneval tu máme zase“.

Pre škôlkarov, prvákov 
a druhákov sa táto udalosť ro-

ka odohrala počas vyučova-
nia. Pipi Dlhá Pančucha, An-
jel, Žabka, Červená Čiapo-
čka, (dobrá) Čarodejnica, Ša-
šula a  Kovboj sa postarali 
o zábavu princeznám, vílam, ry-
tierom, bojovníkov a ostatným 
vybájeným stvoreniam, ktoré 
sa zišli na parkete dobrej zába-
vy a radosti.

A že atmosféra bola výbor-

ná, o tom svedčil i pokojný ús-
mev našej pani riaditeľky ako 
aj naše fotografi e. Sladkosťou 
nakoniec boli odmenené všet-
ky masky, lebo vybrať tú naj-
krajšiu bolo nemožné. Naši 
maličkí sa skutočne výborne 
zabávali a po obede si unavení 
ľahli do svojich postieľok a ne-
trvalo dlho, ich očká sa ocitli 
v ríši snov. 

Zábava opäť pokračova-
la o 14. hodine. Matka Príro-
da spolu s pomocníčkou Ča-
rodejnicou privítala Pipi, Čer-
vené čiapočky, trpaslíkov, che-
mikov, rytierov a  bojovníkov 
a mnohých ďalších, ktorí vraj 
chodia do  tretej až deviatej 
triedy. Nevieme, či im má-
me veriť, pretože sme doteraz 
v žiadnej triede nevideli sedieť 
Michaela Jacksona, Snehu-
lienku, čertice, kovbojov, či 
boxera. Bol to deň plný rado-
sti a spokojnosti. 

Poďakovanie patrí rodičom 
za prípravu masiek a všetkým, 
ktorí sa podieľali na príprave 
karnevalu. Vám kamaráti naši, 
ktorí ste boli chorí, odkazuje-
me, že na budúci rok budeme 
mať ešte lepší karneval a s ná-
dejou veríme, že sa stretneme.

Text a foto Alžbeta Havranová, 
Janka Osvaldíková

K zimným ľudovým tradíciám po Vianociach patria fašiangy (obdobie plesov a veselíc) a po ňom 
nasleduje tradičný pôst až do Veľkej noci, preto sme sa rozhodli aj my v škole toto veselé obdobie 
ukončiť tradičným fašiangovým karnevalom. V MŠ sme s deťmi pripravili veselý týždeň fašiangových 
edukačných aktivít. Formou prezentácie a rozhovoru si deti osvojili fašiangové zvyky. V ďalších aktivitách 
vyrábali papierové masky, pripravovali výzdobu, spievali, recitovali, tancovali, zdobili priestory, hrali sa 
pohybové hry a nezabudli sme ani na pitný režim detí.

Foto Zuzana Zemanová
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Všetci túžime po  tom, aby 
nám niekto skutočne venoval 
svoj čas. Zamyslime sa, koľko 
času naozaj venujeme svojim 
blízkym a či im ho môžeme ve-
novať ešte viac. 

Mladí ľudia na  Slovensku 
už vyšli do  ulíc, aby upozor-
nili na  hodnotu ľudskej blíz-
kosti a prítomnosti. Jednalo sa 
o dobrovoľníkov SAVIO o. z., 
ktorí boli vyzbrojení kýblikmi, 
kefkami a náramkami nesúci-
mi hlavné posolstvo tejto kam-
pane: „Každá hodina môže byť 
šťastná, keď ju venujete svojim 
blízkym“. Ich úlohou bolo čiste-
nie topánok. Týmto gestom sa 
pokúsili vyčariť úsmev na tvá-
rach ľudí, prejaviť im úctu a po-
ukázať na to, aké dôležité je ve-
novať čas niekomu blízkemu. 
V hlavnom meste prebehlo to-
to oficiálne odštartovanie kam-
pane na Kamennom námestí.

Kampaň Darca času vznikla 
za účelom poukázania na po-
trebu aktívnejšieho prístupu 

k budovaniu a rozvíjaniu vzťa-
hov.

„Prežívame veľkú vďačnosť 
voči našim rodičom, vycho-
vávateľom, animátorom, sa-
leziánom, že sme v našom ži-
vote stretli ľudí, ktorí sa nás 
ujali, trávia a  trávili s  nami 
čas. V škole, medzi rovesník-
mi )či mladšími vnímame aj 
mnohých, ktorí sú sami. Ne-
majú nikoho,“ vyslovila Mag-
daléna Bachanová, študent-
ka ekonómie a dobrovoľníčka 
SAVIO o. z. 

Iniciatíva má za  cieľ zapo-
jiť čo najväčšie množstvo ľudí 
do verejnej zbierky času. V nej 
chcú organizátori vyzbierať po-
čas 40 dní pôstu 1 milión ho-
dín času darovaných deťom 
a  mladým. Počet hodín strá-
vených so svojimi blízkymi si 
budú môcť ľudia zaznamenať 
na webovej stránke.

Zároveň je Darca času pr-
vým ročníkom kampane Teh-
lička pre misie, ktorá k nám už 

osem rokov prináša tému živo-
ta ľudí v rozvojových krajinách 
a  chudobnejších regiónoch. 
Výťažkom z finančnej zbierky 
sa spolupodieľa na pozdviho-
vaní ich života. „Tento rok sme 
hľadali ako môžeme zasiahnuť 
mladých. Tí, si sami určili ten-
to spôsob, radi sme ich v tom 
podporili. Doposiaľ sa do pro-
jektu zapájalo viac ako 200 zá-
kladých a stredných škol, cen-
tier mladých, farností. Veríme, 
že aj vďaka kampani Darca ča-
su, to budú mnohí ďalší,“ tvrdí 
Ján Rešutík, riaditeľ kancelárie 
SAVIO o. z. 

SAVIO je občianske zdru-
ženie, ktoré pomáha chudob-
ným deťom a  mladým získať 
kvalitné vzdelanie a  novú ví-
ziu života založenú na Radost-
nej zvesti. Podporuje aktívnu 
a  dlhodobú prítomnosť Sale-
ziánov dona Bosca a salezián-
skych misijných dobrovoľní-
kov uprostred detí a mladých 
v núdzi. Buduje a rozvíja spo-

každá hodina môže byť šťastná, 
keď ju venujete svojim blízkym

Sedemnásty január bol pre všetkých, 
ktorí sa zišli v obradnej miestnosti Miest-
neho úradu vo Vajnoroch, akýsi zvláštny, 
slávnostný, nasiaknutý vôňou detí, plný ci-
tov, pozornosti, šťastia. Tento deň bol  tra-
dične venovaný slávnostnému uvítaniu  
najmladších občanov  našej mestskej čas-
ti zástupkyňou starostu  do veľkej rodiny 
Vajnorčanov. Uplynie ešte veľa času, kým 
tieto deti pochopia význam ľudských slov, 
kým pochopia, čo je to domov, láska, šťas-

tie ale i bolesť a sklamanie. No už dnes, ho-
ci o tom ešte nevedia, im dávame do daru 
kúsok domova, kde budú žiť, miesto, kde 
sú naveky ich korene. Ako povedal filozof 
Kant“ „ Výchova je najväčší a najťažší pro-
blém, ktorý možno uložiť človeku. Človek 
sa  môže stať človekom len pomocou vý-
chovy. Nie je ničím, len tým, čím ho vý-
chova spraví“.  Ja želám všetkým rodičom, 
aby si našli vždy dostatok času pre svoje 
dieťa, aby mu trpezlivo vysvetľovali všet-

Meno a priezvisko           Dátum narodenia
Lukáš Macalák 8. 11. 2012
Roman Ďuroň 24. 11. 2012
Dorota Obuch 22. 10. 2012
Simon Kolomy 10. 11. 2012
Oscar Bradley Petersen 4. 10. 2012
Hana Kucejová 7. 9. 2012
Zara Zemancová 12. 9. 2012
Michal Borza 31. 8. 2012
Adela Hocková 1. 9. 2012

Vítali sme do života

luzodpovednosť ľudí na  Slo-
vensku za osudy ľudí žijúcich 
v biede, zvyšuje citlivosť na po-
treby druhých. Podporuje tiež 
zodpovedný prístup k životu aj 
priamo vo svojej najbližšej ko-
munite. Prispievame tak k vy-
tváraniu krajšej a  ľudskejšej 
spoločnosti.

Staňte sa Darcom času na 
internete www.darcacasu.sk.

Eduard Fašung

ko, na čo sa bude pýtať. Milí rodičia, buďte 
k svojim deťom pozorní, obetaví a venujte 
im všetku svoju lásku. Svojím vlastným ži-
votom mu buďte tým najlepším príkladom.

            Soňa Molnárová, foto Zuzana Zemanová

Karnevaly, karnevaly, tešili sa veľkí, malí
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Viedol mladých kňazov za  hranice. 
„V čase, keď všetko išlo ku dnu, on sa roz-
hodol nás mladých zachraňovať,“ spo-
mína kňaz Anton Srholec. Bol jedným 
z mladých klerikov, ktorých sa pokúsil sale- 
zián Titus Zeman previesť začiatkom aprí-
la 1951 cez rieku Moravu. „Nesloboda ho 
tak gniavila, že v nej nemohol žiť. Aby bo-
li ľudia slobodní, obetoval svoj život,“ vraví 
Srholec. Skupinu pohraničníci chytili. Ti-
tus Zeman dostal trest 25 rokov, poslali ho 
aj do Jáchymova holými rukami pracovať 
s uránovou rudou.

Prepustili ho po 13 rokoch, no zakazo-
vali mu službu kňaza. Štátna bezpečnosť 
ho kontrolovala až do smrti v roku 1969.

Po rokoch zbierania dokladov a výpo-
vedí svedkov sa teraz do Vatikánu dostala  
žiadosť o  jeho blahorečenie. „Odovzda-
li sme sumár zhruba 12-tisíc strán doku-
mentov, a tým sa ukončila prvá fáza proce-
su blahorečenia na Slovensku,“ hovorí sa-
lezián Jozef Slivoň.

ako to celé bolo?
Bolo veľmi skoro ráno na začiatku aprí-

la 1951, keď skupina mladých bohoslov-
cov a starších kňazov vyrazila z Borského 
Mikuláša smerom k Morave. Neodradil 
ich rozmáčaný terén ani veľké riziko do-
lapenia pohraničníkmi. Mali namierené 
do Rakúska a odtiaľ do Talianska. Komu-
nistický režim v tom čase naberal na sile. 
Nepotreboval a nechcel kňazov. Odchod 
z krajiny bola jediná šanca pre mladých 
bohoslovcov, ako doštudovať. Pre nie- 
ktorých starších v skupine zase znamenal 
útek záchranu. Režim ich už prenasledo-
val a hrozilo im väzenie. Akcia bola mi-
moriadne utajená. Nevedeli o nej ani ro-
dičia kňazov a klerikov. Ich vodcom bol 
saleziánsky kňaz Titus Zeman. Spoľahli 
sa naňho. O tom, že mal za sebou už dva 
úspešné prechody, v tom čase ešte netu- 
šili. Ani jeho skúsenosti však tentoraz ne-
stačili.

Skupina šla pomaly, boli v nej aj star-
ší kňazi. K  rieke sa nedostali po  dvoj- 
dňovom putovaní okolo polnoci, ako ma-
li v pláne, ale až nadránom. Riziko dola-
penia pohraničníkmi sa tak stupňovalo. 
Keď dorazili k  Morave, zostali sklama-
ní, bola rozvodnená. „Bola to zúfalá situ-
ácia,“ spomína kňaz Anton Srholec, kto-
rý bol tiež v skupine. Všetci sa vody bá-
li, bola veľmi studená a po dlhom pocho-
de boli vyčerpaní. Zeman ako vodca pre-

to rozhodol, že lepší bude návrat, ale rad-
šej po menších skupinách. Do bezpečia 
sa dostali len šiesti z dvadsiatich dvoch. 
Chytili ranné vlaky a dostali sa do Kútov 
alebo Bratislavy. Zvyšných pohraničníci 
postupne pochytali.

ProFil 
4. januára 1915 sa narodil vo Vajnoroch; 
23. apríla 1940 vysvätený za kňaza; 
31. augusta 1950 prvýkrát odviedol 
klerikov do Turína; 
23. októbra 1950 druhýkrát; 
9. apríla 1951 pokus prekročiť 
hranicu nevyšiel; 
22. februára 1952 odsúdený 
na 25 rokov väzenia; 
10. marca 1964 podmienečne prepustený; 
8. januára 1969 zomiera.

Nasledovali mesiace mučenia pri výslu-
choch Štátnej bezpečnosti (ŠtB). „Keď vy-
počúvali, tak na chodbe pustili gramofón. 
To preto, aby nebolo tak počuť výkriky 
mučených,“ hovorí Srholec.

Viackrát z cely počul, ako z vypočúvacej 
miestnosti vyvliekli nehybné telá zamo-
tané v deke. Boli takí dobití, že nevládali 
ani chodiť. Celý deň museli prestáť na jed-
nej nohe a  keď nevládali, tak ich kopa-
li do členkov. Titus Zeman nechcel nikdy 
na obdobie výsluchov spomínať. „Mučili 
ho mnohými neľudskými spôsobmi hod-
nými gestapákov, napríklad ho opakovane 
topili vo vedre s výkalmi,“ hovorí jeho sy-
novec Michal Titus Radošinský.

„Nechcel o tom vôbec rozprávať,“ spo-
mína na  to, že ako chlapec dobiedzal 
do  ujčeka, ako svojho birmovného otca 
nazýval.

Keď chlapec neprestával, Titus Zeman 
mu predsa opísal, ako ho večer budieva-
li a vodili do chladnej miestnosti, kde ho 
prinútili sa vyzliecť. „Potom ti prikážu 
vliezť do kamennej jamy a musíš si tam ľa-
hnúť na chrbát a oni ťa ešte ako ležíš, kaž-
dú chvíľu polievajú studenou vodou. Ne-
smieš si ľahnúť inak, nesmieš sa schúliť 
do klbka, aby si sa aspoň trochu chránil 
pred chladom,“ opisuje Radošinský spo-
mienku v jednej zo svojich kníh o Titovi 
Zemanovi. Potom sa ho už na nič nepýtal. 
Ujček chcel už radšej zabudnúť a odpustiť. 
Koľko toho prežil, dosvedčuje aj ruženec, 
ktorý sa mu podarilo z väzenia poslať se-
stre zašitý v leme vesty. Mal 58 zrniečok. 
Každé ušúľal z chleba po tom, ako sa vrá-
til z výsluchu.

titus Zeman pomáhal utiecť 
kňazom, režim ho zničil

Z väzenia do väzenia
Eštebáci zo skupiny postupne priznania 

vytĺkli. Zemana prinútili podpísať, že bol 
vatikánskym špiónom. Prokurátor mu na-
vrhoval trest smrti. Nakoniec ho Krajský 
súd v Bratislave 22. februára 1952 odsúdil 
za vlastizradu a vyzvedačstvo na 25 rokov 
väzenia. Spolu odsúdili dvadsať ľudí, me- 
dzi nimi aj tých, čo kňazom pomáhali. 
Sudca im dohromady dal trest 308 rokov.

T. Zeman postupne vystriedal rôzne väz-
nice. Z Ilavy išiel do Mírova, odtiaľ do Já-
chymova, nazývaného likvidačný tábor.

Pracoval v takzvanej veži smrti, kde od-
súdení, väčšinou kňazi, niekedy aj kladi- 
vom rozbíjali vyťaženú uránovú rudu 
a potom ju holými rukami museli nakla- 
dať do  debničiek. Odtiaľ ho presunuli 
späť do Leopoldova a nakoniec do Valdíc. 
Po  trinástich rokoch ho režim podmie-
nečne prepustil na slobodu.

Pod dozorom
Slobodný sa však ani zďaleka cítiť ne-

mohol. „Postupne sa jeho telo regenerova-
lo, pribral a navonok možno vyzeral lep-
šie. Vedel však, že je sledovaný a pod dozo-
rom,“ hovorí Radošinský.

Titus Zeman si preto veľmi dával po-
zor, s kým sa stretáva a kedy. Nechcel ni-
koho ohroziť. Bol pod neustálym psychic-
kým tlakom.

Po prosbách sestry a Vajnorčanov ho za-
mestnali v  textilných skladoch. Kňazskej 
službe sa nemohol venovať vôbec.

Keď v roku 1967 začal komunistický re-
žim poľavovať, Titus Zeman dostal povole-
nie slúžiť tiché omše. Po práci, v civilných 
šatách, pri bočnom oltári vajnorského kos-
tola a bez verejnosti. Vajnorčania sa to však 
dozvedeli a začali na jeho omše potajom-
ky chodiť.

okupácia ho zničila
Začiatkom roka 1968 dostal súhlas aj 

na verejné omše a všetky kňazské povin-
nosti. Keď v auguste prišli okupačné vojská, 
vedel, čo to znamená. Režim opäť pritvrdil. 
To už srdce Tita Zemana nezvládalo. Na je-
seň dostal prvý infarkt. Bolesti v  hrudi  
neodchádzali, 8. januára 1969 zomrel.

ŠtB si nenechala ujsť ani jeho pohreb. 
Po rokoch našiel Radošinský správu o po-
hrebe aj so zoznamom účastníkov a zápi-
som ich slov. „Na  tomto mieste odpočí-
va bojovník, ktorý dobojoval, kňaz, ktorý  

Začal sa proces blahorečenia saleziána z Vajnor
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Program kultúrnych 
a športových podujatí 
MareC
n 2. - 3. 3., 8. - 9. 3.,15. – 17. 3. 2013 
Carlo Goldoni – Grobiani
Divadelné predstavenie v podaní 
Vajnorského ochotníckeho divadla
Čas konania: 19.00 h 
Miesto konania: KZ Baničova 
Predpredaj vstupeniek: 
0902/058 923, 0905/201 464
n 9. 3. – 24. 5. 2013 
„ Insita z Kovačice“ 
Výstava prác insitných maliarov z Vojvodiny
Vernisáž v sobotu 9.3.2013 o 16.00 h 
v Galérii Typo&Ars, Roľnícka 349
n 11. 3. 2013 – streda
MDŽ 
Čas konania: 15.00 h
Miesto konania: Senior klub Vajnory
Organizátor: MČ Bratislava – Vajnory,
Senior klub Vajnory
n 23. 3. 2013 – sobota                      
Tvorivé dielne pre deti
Čas konania: 10.00 – 14.00 h
Miesto konania: Galéria TYPO&ARS, Roľnícka 349
Organizátor: Združenie deti a umenie
Kontakt:  0903/477 074
n 24. 3. 2013 – nedeľa
Vajnory na kolieskach
otvorenie kolieskovej korčuliarskej 
sezóny vo Vajnoroch
Čas konania: 15.30 h
Miesto konania: Jurská cesta
n 24. 3. 2013 – nedeľa
Lésola - Kvetná nedeľa
Čas konania: 17.00 h 
Miesto konania: detské ihrisko Koniarkova
Organizátor:  MČ BA Vajnory  
V prípade nepriaznivého počasia sa 
akcia uskutoční v KZ Baničova
n 26. 3. 2013 – utorok
Deň učiteľov – stretnutie učiteľov 
so starostom Mestskej časti BA – Vajnory
Čas konania: 14.00 h
Miesto konania: KZ Baničova
Organizátor: MČ Bratislava – Vajnory
n Pondelok – piatok (celý mesiac)
Marec – Mesiac knihy
Burza  vyradených kníh

Čas konania:  14.00 – 18.00 h
Miesto konania: Knižnica, Šaldova 2
Kontakt: 02/43 71 26 21
n 4. 4. 2013 – štvrtok
Pietna spomienka 
– 68. výročie oslobodenia Bratislavy 
položenie kytice pri pamätníku
Čas konania: 11.00 h
Miesto konania: Park pod lipami pri pamätníku
Organizátor:  MČ Bratislava – Vajnory v spolupráci 
so ZŠ a Senior klubom 

aPríl
n 18. 4. 2013 – štvrtok                                                                                                                      
108. výročie príchodu Ferdiša Jurigu
do Vajnor, spomienka na pôsobenie 
slovenského dejateľa Ferdiša Jurigu vo Vajnoroch, 
položenie kytice  
Čas konania: 11.00 h
Miesto konania: Park Ferdiša Jurigu
Organizátor:  MČ BA – Vajnory v spolupráci 
so ZŠ a Senior klubom
n 13. 4. a 27. 4. 2013 – sobota
Tvorivé dielne pre deti
Čas konania: 10.00 – 14.00 h
Miesto konania:  Galéria TYPO&ARS, 
Roľnícka 349, BA – Vajnory
Organizátor: OZ Deti a umenie
Kontakt: 02/43 71 19 88,  0903/477 074  
n 18. 4. 2013 – štvrtok
Slávnostné uvítanie detí do života
Čas konania: 15.00 h 
Miesto konania: sobášna sieň MÚ Vajnory
Organizátor: MČ Bratislava – Vajnory 
n 28. 4. 2013 – sobota                                                                                                                      
Vajnorský BMX pohár 
Súťaž v bikrose pre deti a mládež
Čas konania: 9.30 h
Miesto konania: bikrosová dráha 
v športovom areáli Alviano
Organizátor:  MČ BA-Vajnory 
n 30. 4. 2013 – utorok
Stavanie mája    
Čas konania: 18.00 h
Miesto konania: pred MÚ Vajnory, Roľnícka 109
Organizátor:  MČ BA Vajnory a VOS

Zmena programu vyhradená

doslúžil svoju celoživotnú svätú omšu,“ 
hovoril na pohrebe kňaz Andrej Dermek, 
jeden z účastníkov nedokončeného pocho-
du za hranice. Členovia výpravy sa na Ze-
mana nikdy za neúspech nehnevali. Ne-
bolo nám dané, aby sme cez rieku prešli, 
hovorievali. „Nehnevám sa, naopak, som 
hrdý, že mi to bolo dopriate. Som vďačný 
za zaujímavú cestu životom,“ povedal Ze-
manovi pri jednom náhodnom stretnutí 
v Bratislave v roku 1968 Srholec.

Pátranie uzavrie Vatikán
Proces blahorečenia môže trvať ešte ro-

ky. Svedkov už vypočuli. Na začiatku pro-
cesu blahorečenia Tita Zemana stál jeho 
synovec Michal Titus Radošinský. Doku-
menty a svedectvá zbieral od roku 2003. 
„Naša provincia na Slovensku s radosťou 
sleduje celý proces a teší sa, že odvážny ži-
vot tohto saleziána, ktorý bol ochotný pre 
záchranu duchovných povolaní riskovať aj 
vlastný život, bude ocenený a daný za prí-
klad všetkým ľuďom,“ hovorí provinciál 
saleziánov Karol Maník. Po úvodných for-
malitách na Slovensku bol potrebný súhlas 
Kongregácie pre kauzy svätých vo Vatiká-
ne. Prišiel v januári 2010.

Desaťtisíce podpisov a pečiatok
Začal sa mimoriadne náročný proces. 

Každý dokument musí byť opečiatkova-
ný a úradne overený. V tomto prípade to 
znamenalo vyše 30-tisíc pečiatok a 20-ti-
síc podpisov notárky. „Nemôže sa stať, 
že by sa tam dostal nejaký falzifikát,“ vy-
svetľuje salezián Jozef Slivoň. Dohliadal 
na ľudí, ktorí boli do procesu zaintereso-
vaní. Za zhruba dva roky precestoval vy-
še 52-tisíc kilometrov, vypočul viac ako 60 
svedkov. Sú roztrúsení po celom Sloven-
sku, v Česku, Rakúsku, Taliansku, Belgicku 
a inde po svete. Nie všetci však boli ochot-
ní vypovedať pred tribunálom zriadeným 
bratislavským arcibiskupom. Presvedčil asi 
štyridsať. Nestačí opísať len prenasledova-
ného, ale aj prenasledovateľa. To bolo úlo-
hou historickej komisie. Muselo byť jasné, 
že Titus Zeman sa obetoval a zomrel mu-
čeníckou smrťou.

Proces je ešte len na začiatku
Teologická komisia posudzovala všetky 

rukopisy kňaza a to, čo publikoval. Hľada-
li, či sa niekedy neodklonil od náuky. Ho-
ci Slivoň vyše 12-tisíc zapečatených strán 
odovzdal vo Vatikáne, proces blahorečenia 
je na začiatku. Kým bude ako „Boží slu-
žobník povýšený na oltár“, potrvá pravde-
podobne ešte roky. V blízkej budúcnosti 
sa začne rímska fáza procesu. Na jej kon-
ci bude o prípadnom vymenovaní za bla-
hoslaveného rozhodovať pápež. Blahoreče-
nie predchádza vyhláseniu osoby za svätú.

VN (Prevzaté z portálu denníka Sme)

V marci a apríli životné jubileum oslávia tri naše členky. 
Mária Zemanová sa 3. marca dožíva úctyhodných 90 rokov, 
anna takáčová oslávi krásne 70-te narodeniny 23. marca 
a anna Vlčková 19. apríla oslávi 65-te narodeniny. 
Všetkým jubilantkám želáme pevné zdravie, veľa síl a ešte mnoho krásnych, 
šťastných chvíľ prežitých v kruhu svojich najmilších.     Senior klub

seNior kluB BlaHoželá 
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n   Seniordom Vajnory vznikol a vyvíja 
svoju činnosť s cieľom zabezpečiť každému 
svojmu klientovi dôstojnú a príjemnú sta-
robu. S odstupom jedného roka môžete 
zhodnotiť, ako sa vám podarilo tento cieľ 
naplniť?

– Naša činnosť, ktorá je zameraná 
na poskytovanie celoročnej sociálnej služ-
by v zariadení pre seniorov je veľmi nároč-
ná a  zodpovedná, tak voči našim klien- 
tom, ako aj ich rodinným príslušníkom. 
Cieľom je, aby klienti mali naozaj po-
cit domova, aby sa minimalizovali nega-
tívne pocity uvedomovania si odtrhnu-
tia od prostredia, kde si vybudovali rodin-
né hniezdočko, vychovali svoje deti a pra-
covali. Preto u nás nie sú napr. určené ná-
vštevné hodiny a príbuzní klienta k nám 
môžu prísť v  ktorúkoľvek hodinu a  tým 
zároveň môžu aj kontrolovať, či je naozaj 
o neho dobre postarané. Snažíme sa o úz-
ku spoluprácu s  rodinami klientov, pre-
tože práve ich vzťah a pravidelné návšte-
vy ich udržujú v dobrom psychickom sta-
ve. Rodina si môže príbuzného zobrať do-
mov aj na niekoľko hodín či dní, stačí to 

oznámiť vedúcej zariadenia. Pravidelne 
máme stretnutia s rodinami našich klien-
tov, kde informujeme o zdravotnom stave 
a o problémoch ich najbližších. Preberá-
me aj ich pripomienky, nápady a sťažnos-
ti. Dbáme o to, aby sa naši klienti necíti-
li ako v ústave alebo v nemocnici a snaží-
me sa im vytvoriť prostredie pripomínaj-
úce domov. Myslím, že toto sa nám zati-
aľ darí napĺňať, svedčia o tom aj pozitív-
ne ohlasy a záujem verejnosti. Naši klien-
ti tu naozaj náhradný domov našli. Prvým 
cieľom, po prevzatí priestorov, bolo zvýšiť 
ich kvalitu a estetickú úroveň, čo sme rea-
lizovali v mesiacoch október až december 
2011. Zabezpečili sme ich kompletné vy-
maľovanie a ďalšie drobné stavebné práce, 
nechali sme vymeniť okná v spoločenskej 
miestnosti a podarilo sa nám zabezpečiť 
výmenu zastaraného plynového kotla. Izby 
sme vybavili vhodným nábytkom a obsta-
rali sme nové zariadenia pre výdajňu stra-
vy. V spolupráci s MÚ sme vyriešili pro-
blémy súvisiace s dodávkou vody a energií.  
Okrem technicko-organizačných otázok 
nemalé problémy nás čakali aj v personál-

seNiorDoM 
dáva pocit domova

nej oblasti s obsadením pracovných miest 
opatrovateliek. Uvedomujeme si dôležitosť 
tejto pozície pre spokojnosť našich klientov 
a preto sa jej neustále venujeme a snažíme 
sa o stabilizáciu aj v tejto oblasti.
n   Zabezpečiť komplexnú celodennú sta-
rostlivosť vyše desiatke seniorom, ktorí sú 
vo väčšine prípadov nemobilní a odkáza-
ní na pomoc, určite nie je jednoduché. Aké 
služby Seniordom Vajnory poskytuje, aká 
je kapacita zariadenia a aký profesionálny 
personál sa o klientov stará? 

– Naše zariadenie poskytuje 24 hodi-
novú celoročnú starostlivosť, ale v prípa-
de požiadaviek, sme pripravení podľa na-
šich možností, poskytovať aj krátkodobú, 
ambulantnú starostlivosť. Súčasťou po-
skytovanej sociálnej služby – prevádzko-
vanie zariadenia pre seniorov je komplex-
ná opatrovateľská starostlivosť vrátane pra-
nia a  žehlenia bielizne a  šatstva, poskyt-
nutia celodennej stravy, upratovania, za-
bezpečenia a podávania liekov, asistencie 
pri osobnej hygiene a bežného ošetrova-
nia. Ďalej poskytujeme asistenciu pri náv- 
števách lekára, ak ide o nášho zmluvného 
lekára, pri zhoršení zdravotného stavu sa 
postaráme o hospitalizáciu klienta. V za-
riadení pracujú opatrovateľky, ktoré majú 
odbornú spôsobilosť a skúsenosti na výkon 
tohto povolania. Kapacita zariadenia je 14  
klientov a aj to svedčí o tom, že naše za- 
riadenie je rodinného typu. Klientom sa 
venujeme individuálne, je tu zachovaná in-
tegrita každého klienta. Izby sú jedno, dvoj 
a  trojlôžkové. V zariadení je k dispozícii 
spoločenská miestnosť s TV, výdajňa stra-
vy (kuchynka) a sociálne zariadenia.
n   Jednou z podmienok, ktorá je zakotvená 
v zmluve o nájme je aj váš záväzok zabezpe-
čiť prednostné poskytovanie sociálnych
služieb obyvateľom Vajnôr. Aký je záujem 
o zariadenie medzi našimi občanmi a aké 
je cenové zvýhodnenie oproti ostatným 
záujemcom? 

– Občania Vajnor majú prednostné prá-
vo a sú aj prednostne umiestnení a cenovo 
zvýhodnení. Tento záväzok, ktorý je bližšie 

Seniordom Vajnory má za sebou prvý rok existencie. Priestory, v ktorých sa 
zariadenie nachádza prenajíma naša mestská časť na základe Zmluvy 
o nájme a prevádzkovaní domova sociálnych služieb – Seniordom Vajnory, 
ktorú uzatvorila MČ so spoločnosťou ProSenior Care, s. r. o. Zmluvu schválilo 
uznesením 126/2011 Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Bratislava – 
Vajnory 28. septembra 2011. Svoje brány prvým klientom otvorilo oficiálne 
1. januára 2012. O súčasnosti, ale aj ďalších plánoch Seniordomu sme sa 
porozprávali s vedúcou zariadenia PhDr. Evou Vaskou. 
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špecifikovaný v  zmluve o  nájme si plní-
me. Počet seniorov – Vajnorčanov je v sú-
časnosti 5, čo aj zodpovedá dohodnutým 
podmienkam. Úhrada za sociálnu službu 
pre klienta – obyvateľa Vajnor je zvýhod-
nená o 37,5 % oproti ostatným. Obsadzo-
vanie týchto miest sa uskutočňuje v spolu-
práci s MÚ, ktorý je aj garantom, že žiada-
teľ spĺňa kritériá obyvateľa Vajnor, schvá-
lené miestnym zastupiteľstvom. Záujem 
o umiestnenie vajnorských seniorov v na-
šom zariadení je rastúci a prirodzene vy-
plýva aj z častej požiadavky mať príbuzné-
ho v zariadení blízko domova a samozrej-
me najmä vekovej skladby obyvateľstva.
n   Starnutie ľudí a s tým spojené súvislos-
ti sa stávajú celospoločenským problémom, 
zariadenia sociálnych služieb, ktoré sa sta-
rostlivosti o seniorov venujú budú zohrá-
vať v sociálnom systéme čoraz väčšiu úlohu. 
Seniordom Vajnory je jedným z nich, aké sú 
Vaše plány a ambície do budúcnosti?

– Spoločnosť, ktorá zariadenie prevádz- 
kuje je tzv. neverejným poskytovateľov so-
ciálnych služieb. Zatiaľ ide v našich podmi-
enkach skôr o ojedinelú právnu formu, ale 
prax ukazuje, že sa postupne udomácňu-
je a že dopyt po sociálnych službách ras-
tie, najmä vo väčších mestských aglome-
ráciách. Ďalšie naše pôsobenie a ambície 
v  poskytovaní sociálnych služieb závisia 
aj od celkových podmienok vytvorených 
pre podnikanie v tejto oblasti a to najmä 
od budúceho smerovania zákona o sociál-
nych službách. V najbližšom období plá-
nujeme dokončiť úpravu priestorov okolo 
budovy, záhradku, ktorá by spríjemnila po-
byt našich seniorov najmä v letnom obdo-
bí, pretože mnohí z nich žili v rodinných 
domoch. Chceli by sme formou prístavby 
rozšíriť kapacitu na 20 klientov. Nemáme 
v  žiadnom prípade zámer vybudovať zo 
súčasného zariadenia veľkokapacitné za- 
riadenie pre seniorov. Práve v zariadení ro-
dinného typu nemajú klienti pocit, že ich 
deti odložili, ale že majú o nich starosť, ale 
hlavne z pracovných dôvodov, ich nemôžu 
nechať samých. 

Tak, ako tomu bolo doteraz budeme sa 
aj v budúcnosti uchádzať o spoluprácu pri 
riešení problematiky seniorov Vajnor s or-
gánmi miestnej samosprávy, ako aj ďalší-
mi organizáciami pôsobiacimi v Mestskej 
časti Bratislava - Vajnory. Veľmi si vážime 
ochotu mnohých pomôcť a spraviť niečo 
pre našich klientov a zariadenie. Touto ces-
tou by som rada vyjadrila naše poďakova-
nie starostovi mestskej časti Jánovi Mrvovi, 
ako aj zástupkyni starostu Soni Molnárovej 
a poslancovi Jánovi Panákovi, ktorí sa ini-
ciatívne zaujímajú o problémy v Seniordo-
me a pomáhajú nám ich riešiť. Tiež Otcovi  
Petrovi, správcovi farnosti Vajnory, kto-
rý pravidelne navštevuje naše zariadenie 
a svojou prítomnosťou dodáva silu a vieru 
našim klientom.                              Text a foto VN

V januári, tesne pred ukončením 
školského polroka sa v našej škole 
konal Deň otvorených dverí. Pootvá-
rali sme ich skutočne všade a všet-
kým. Deťom, rodičom i verejnosti.

Najmladších hostí, vajnorských predškolákov, čakal 
pestrý a  zaujímavý program. Priestory troch tried 
sa premenili na živú lúku kvetov, kde poletovali usi-
lovné včely, veselé lienky a  šantivé motýle. Ich krá-
sa a  hodnoty boli ukryté v  básničkách, hádankách 
a  hrách, ktoré rozžiarili očká budúcich prvákov. Na-
stala chvíľa, kedy sa pani učiteľky so svojimi žiakmi 
a predškolákmi pustili do tvorivej činnosti. Deti stri-
hali, lepili, medzi sebou sa radili a výrobok bol zra-
zu hotový. Výsledok úžasný! Radosť zo záložky, ktorú 
si deti v septembri vložia do šlabikára, do svojej prvej 
školskej učebnice.
Potom prváci ukázali predškolákom šlabikár od  au-
torky Kamily Štefekovej, pracovné zošity, učebné po-

môcky a  školské aktovky. Prezentovali nadobudnu-
té čitateľské schopnosti, v zošitoch úhľadný písomný 
prejav. S hrdosťou hovorili o výsledkoch z matemati-
ky a projektoch z prírodovedy. Prváci so širokým ús-
mevom potvrdili, že sa v tejto škole cítia dobre. 
V  ďalšej časti programu pani učiteľky ukázali pred-
školákom učebňu informatiky, knižnicu a telocvičňu. 
Zaklopali aj na  dvere tretiakov, štvrtákov... Deviata-
ci si na okamih uvedomili plynutie času a predškoláci 
videli, ako veľmi vyrastú. Tu, v základnej škole!
Záver dopoludnia prevzali najmladší žiaci školy, ktorí 
vystúpili s  kultúrnym programom. Zborová recitá-
cia, pohybová aktivita a dramatizácia rozprávky boli 
dôstojnou bodkou za týmto pekným dňom. Zážitok, 
ktorý doznieval...
Rodičom budúcich prvákov sa prihovoril riaditeľ zá-
kladnej školy Jozef Bratina a  jeho zástupkyňa Mag-
daléna Vojtěchová. Oboznámili rodičov s  hlavnými 
úlohami, výsledkami a ďalším smerovaním školy. Sr-
dečne pozvali rodičov a  predškolákov na  zápis detí 
do prvého ročníka základnej školy.

Text a foto ZŠ

Na Dni otvorených dverí
 v ZŠ a MŠ Kataríny Brúderovej



Našim cieľom je spestriť  pobyt v ŠKD, preto sa snažíme o rôznoro- 
dosť záujmových činností, v ktorých si môžu precvičiť svoju zručnosť, 
rozvíjať talent, rozširovať svoje obzory  a získavať stále nové informácie 
nielen vzdelávaním, ale aj formou zábavy.  Z týchto dôvodov organizuje-
me aj množstvo mimoškolských podujatí.

Už niekoľko rokov je našou snahou  zabezpečiť Kurz korčuľovania.  
Ten prebieha pod vedením pána Hečka a jeho tímu fundovaných tréne-
rov. Vďaka ústretovosti poslancov a pracovníkom MU, ktorí nám umož-
nia využívať zimnú ľadovú plochu na tento výcvik. Vzhľadom na to, že 
plocha je pre deti z vajnorských škôl zadarmo, tak rodičia platia len tré-
nerov a vďaka tomu sa môže tohto podujatia zúčastniť vyšší počet detí.

Každoročne sa uskutočňuje kreatívna súťaž pre deti z ŠKD Tvorítko, 
kde sa deti môžu umelecky prejaviť a zároveň reprezentujú našu školu. 
Táto súťaž deti upúta svojou zaujímavou formou. Tento rok sa jej zúčast-
nili  4 deti z nášho ŠKD. Práce deti boli hodnotené porotou a následne 
odmenené diplomom individuálne, ale aj spoločným diplomom, ktorý 
pribudol do našej klubovne, kde zdobí stenu.

Na koniec januára sme zorganizovali lyžiarsky kurz na Zochovej cha-
te, ktorého sa zúčastnili deti zo všetkých oddelení podľa záujmu rodičov. 
Aj v tomto prípade bola dôležitá spolupráca s tímom pána Hečka a jeho 
inštruktorov. Deti mohli začať objavovať krásy tohto športu, pokročilí sa 
mohli zdokonaľovať. 

O ďalších aktivitách v ŠKD budem informovať v budúcom čísle.
Text a foto Drahuša Muchová, vedúca ŠKD

Ako trávime zimné mesiace v ŠKD

V zmysle § 59 zákona č. 245/2008 Z.z. o výchove a vzdelávaní 
(školský zákon) a o zmene a doplnení niektorých zákonov, 
§ 2 ods. vyhlášky Ministerstva školstva SR č. 306/2008 Z. z. o ma-
terskej škole (ďalej len „vyhlášky“) a VZN Mestskej časti Bratisla-
va – Vajnory č. 8/2012 o prijímaní detí do materskej školy a na pl-
nenie povinnej školskej dochádzky v základnej škole sa zápis 
detí do materskej školy (ďalej len „MŠ“) pri Základnej škole 
s materskou školou Kataríny Brúderovej, Osloboditeľská 1, 
831 07 Bratislava – Vajnory uskutoční z dôvodu prerušenej
prevádzky v materskej škole počas jarných prázdnin v termíne  
od 11. marca do 22. marca 2013.
Miestom podávania žiadosti o prijatie dieťaťa do MŠ (ďalej len
 „žiadosť“) je sídlo materskej školy na Koniarkovej ul. č.  9. 
(ďalej len „sídlo MŠ“). Po 22. marci 2013 podať žiadosť nebude 
možné. Pri zaregistrovaní žiadosti v sídle MŠ zákonný zástupca 
povinne predloží spolu so žiadosťou aj občiansky preukaz. 
Súčasťou žiadosti, ktorá je prístupná na 
www.zsosloboditelska1.stranka.info v položke Tlačivá, 
je potvrdenie detského lekára o zdravotnom stave dieťaťa.
Bez uvedeného potvrdenia nebude žiadosť akceptovaná. 
Písomné rozhodnutie o prijatí alebo neprijatí dieťaťa do MŠ 
vydá riaditeľ školy v súlade s § 5 ods. 4 písm. a) vyhlášky naj-
neskôr do 30. apríla 2013.  
Rozhodnutia o prijatí alebo neprijatí dieťaťa do MŠ bude zákonné-
mu zástupcovi doručené poštou, prípadne si ho vyzdvihne osobne 
u zástupkyni riaditeľa školy pre MŠ na základe informácie zverej-
nenej výveskou na nástenke vo vestibule MŠ. 
Podrobnejšie podmienky umiestňovania a prijímania detí 
do MŠ upravuje VZN Mestskej časti Bratislava – Vajnory č. 8/2012.
Bližšie informácie zákonným zástupcom k zápisu podá v pracov-
ných dňoch v čase od 6.30 do 17.00 h zástupkyňa riaditeľa školy 
pre MŠ Alena Srnová, tel. č.  02/43 71 24 33

Jozef Bratina, riaditeľ  školy

Informujeme o zápise detí do Materskej školy 
a do Základnej školy Katríny Brúderovej

Zápis detí do ZŠ s MŠ J. Pavla II.
Medzi 15. januárom a 15. februárom sa uskutočnili zápisy do 
1. ročníka základných škôl. V čase od 8. a 9. februára bol zápis 
žiakov do 1. ročníka aj v našej základnej škole. Do prvého roční-
ka môže dieťa nastúpiť, ktoré v čase nástupu na povinnú škol-
skú dochádzku dovŕši 6 rokov. K nám zavítalo takýchto 31  
detí, zapísalo sa 9 dievčat, ostatní boli chlapci a rátame s jed-
ným odkladom povinnej školskej dochádzky. Všetkých žiakov 
nemôžeme prijať, pretože z kapacitných dôvodov otvárame  
len jednu triedu. Ďakujeme všetkým rodičom, ktorí nám preja-
vili svoju dôveru.

 Mária Kováčiková

školst vo www.vajnory.sk
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Zúčastnení na zápise Počet       Odklad  DW Predpokladaný počet
  Istý Možný  žiakov v 1. ročníku

Vajnory 41 3 2 1* 36
Iní, ale bývajú 
vo Vajnoroch 6 1 –5 
Chorvátsky Grob 11 1 – – 10
Iní, ale bývajú v CHG 4 1 – 3
Iná MČ Bratislavy 4 1 –1** 2
Spolu 66 5 4 2 56 
               9
 DW – Downov syndróm
*   Zápis na ZŠ s MŠ K. Brúderovej
** Špeciálna ZŠ

V dňoch 8. a 9. februára prebiehal zápis do našej Základnej školy Kataríny Brúderovej. 
Na zápise sa zúčastnilo 66 budúcich prváčikov, z toho 41 Vajnorákov. Či sú tieto čísla konečné
a či všetci nastúpia do školy, alebo príde k nejakým zmenám ukáže až čas.       Rastislav Daniš



Prípravkari, pod vedením trénera Milana Horníka, ukončili jesennú časť fut-
balovej ligy na 4. mieste v ligovej tabuľke. Z 11. zápasov sme vyhrali 6, 4 sme 
prehrali a 1 remizovali. Strelili sme 27 gólov a dostali 20. Tieto údaje sú záru-
kou dobrého vstupu do jarnej časti ligy.
Liga prípraviek PMA2 Z  V  R  P  SKóRE    BODy
1 FKM Karlova Ves BA „B“  11 10 1 0   74:13   31
2 FK Lokomotíva DNV 11 9 0 2  51:28     27
3 FK Inter BA 11 6 2 3  30:22   20
4 FK Vajnory BA 11 6 1 4  27:20      19
5 ŠK Vrakuňa BA 11 6 1 4  43:41   19
6 Iskra Petržalka BA 11 5 2 4  49:43   17
7 FKM Karlova Ves BA „A“  11 5 0 6  25:25   15
8 OFK Dunajská Lužná 11 3 0 8  33:56   9
9 FK Scorpions  11 1 0 10  21:60   3
10 FK BCT BA 11 0  1 10  19:64   1

FK Vajnory – prípravka

Liga žiakov U11 2012/2013 Z  V R P SKóRE   BODy
1  LP Domino U11  9 9 0 0 55:11 27
2  FC Petržalka 1898 U11 9 7 2 0 81:14 23
3  Slovmatic Bratislava U11  9 6 1 2 38:13 19
4  CFK Pezinok CAJLA U11  9 6 1 2 31:26 19
5  FK Vajnory U11  8 4 1 3 22:22 13
6  FC ŠTK Šamorín U11  8 4 0 4 24:21 12
7  MŠK Iskra Petržalka „A“ U11 7 3 1 3 31:14 10
8  SFC Kalinkovo U11  9 3 0 6 33:33 9
9  OFK Dunajská Lužná U11  9 2 0 7 21:43 6
10  FK Šamorín U11  9 2 0 7 9:43 6
11  Rovinka U11  8 2 0 6 13:60 6
12  MŠK Iskra Petržalka „B“ U11 8 0 0 8 1:59 0

Foto zo zápasu: BCT Bratislava – FK Vajnory prípravka
Cez zimnú ligovú prestávku sme sa, rovnako ako starší hráči, zapojili do Zim-
nej halovej ligy U11, ktorá sa koná v ŠH PKO Bratislava a ŠH SOŠ v Pezinku.
Ani v tejto halovej lige sme sa v silnej konkurencii nestratili. Doteraz sme 
odohrali 8 zápasov, z ktorých sme 4 vyhrali, 3 prehrali a 1 remizovali. Stre-
lili sme 22 gólov, dostali sme rovnako 22 gólov a usadili sme sa z 13. bodmi 
priebežne na 5. mieste v tabuľke.
Naši najlepší strelci turnaja: 
Matej Kula 10, Jakub Kula 4 a Šimon Krajči 4 góly.

Foto zo zápasu: Slovmatic Bratislava U11 – FK Vajnory U11
Text a foto Ivan Kula

Futbal reprezentujeme
aj medzinárodne
Oblastný futbalový zväz Bratislava – 
mesto organizoval výber na medziná-
rodný halový turnaj „O pohár předse-
dy Brnenského Telovýchovného Sdru-
žení“  hráčov narodených v roku 2002, 
ktorého 10. ročník sa hral v Brne 
1. 12. 2012. Trénerom bratislavského 
mužstva bol stanovený tréner z De-
vínskej Novej Vsi Walter Rischer, ktorý 
prostredníctvom zväzu požiadal bra-
tislavské futbalové kluby o nomináciu 
svojich hráčov.
Nominácie:
FKM Karlová Ves 7, FC Petržalka 5, 
FK Rača 2, ŠK Slovan 6, FK Inter 3,
FK Vajnory 2, DNV 2.
Z 27 hráčov, ktorí boli povolaní na 
priateľské stretnutie do NTC Senec, 
bolo na turnaj nominovaných 16, 
z čoho sa do výberu dostal aj repre-
zentant z FK Vajnory – Jakub Kula.

VýSLEDKy MUŽSTVA 
ObFZ Bratislava – mesto:
Skupina B:
OFS Hodonín – ObFZ Bratislava 0:1
OFS Prostějov – ObFZ Bratislava 4: 1
ObFZ Bratislava – OFS Brno-venkov 4:0
Semifinále:
MěFS Brno – ObFZ Bratislava 2:1, 
Bartoš
o 3. – 4. miesto
ObFZ Bratislava - OFS Prostějov 5:0, 
Červenák 2, Stančík, Bartoš, Zeichel
Konečné poradie:
1. MěFS Brno
2. OFS Břeclav
3. ObFZ Bratislava
4. OFS Prostějov
5. OFS Brno-venkov
6. OFS Znojmo
7. OFS Hodonín
8. OFS Vyškov

Mužstvo: ObFZ Bratislava.

Jakub Kula, 3.miesto 
na turnaji v Brne, 1. 12. 2012
Neskôr, 2. februára tohto roku sa ten-
tokrát v Bratislave konal XV. ročník 
turnaja ATTRACT KEROBAJ CUP 2013, 
kde Bratislavský výber skončil na  
2.mieste. Na tento turnaj bol ako ná-
hradník nominovaný druhý náš hráč 
z prípravky Matej Kula, ktorý ale ne-
bol neskôr na turnaj prizvaný. Vidieť,  
že aj naši hráči sú napriek konkurencii 
známejších futbalových klubov z Bra-
tislavy v hľadáčiku trénerov, ktorí pô-
sobia na Bratislavskom futbalovom 
zväze.

Text a foto Ivan Kula

POSTREHy TRÉNERA
Celkovo som spokojný či už s predve-
denou hrou alebo s výsledkom na tur-
naji. Chlapci sa prvýkrát stretli v ta-
komto zložení, čo bolo aj vidieť na za-
čiatku turnaja, ale postupom času sa 
ich zohratosť vykryštalizovala. Chlap-
ci sa medzi sebou spoznali a vytvori-
li sa nové kamarátstva, čo je pre ďal-
ší priebeh tohto výberu veľmi dobré. 
Po futbalovej stránke sme predvied-
li kombinačný futbal s veľkým množ-
stvom šancí, ale veľa sme ich nedoká-
zali premeniť.

Walter Rischer, tréner
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Už príprava na podujatie naznačovala, že záujem  
o turnaj z roka na roka rastie. Prvý ročník bol 
za účasti ôsmich tímov, druhý desiatich, tretí dvaná-
stich a tento rok v čase uzávierky prihlášok sme mali 
prihlásených rekordných štrnásť mužstiev.

ZoZNaM tíMoV
Biela skupina 
Jimmy Team, BSK Team, VŠEMvs, HC Pataš Buldogs 
Modrá skupina
AMH The Lassos, Srdce pre Bratislavu, Motor-car, 
Condor Team, MITAS Team
Červená skupina
Končári, TSKI Tornado, Flying Seals, 
Škola Bernolákovo, Blue Warriors
Základnou podmienkou účasti na našom amatér-
skom hokejovom turnaji je fakt, že hráč môže byť 
v minulosti bývalým hokejistom, avšak nesmie byť 

držiteľom licencie minimálne dve predchádzajú-
ce sezóny. Časový harmonogram turnaja zahŕňal re-
kordných 32 zápasov odohraných počas dvoch dní, 
112 účastníkov - hokejistov + divákov, prisľúbenú 
sme mali účasť súčasných hviezd slovenského ho-
keja – hráčov KHL HC Slovan Bratislava, o občerstve-
nie, obedy, varený čaj a vínko sa staral známy bufet 
Svitlana a aby sme toto všetko stihli, začali sme už 
v sobotu ráno o ôsmej hodine prvým zápasom mi-
nuloročných víťazov JIMMY TEAM versus BSK Team.

 Výsledky Bielej skupiny:
Jimmy Team – BSK Team  13:2
VŠEMvs – HC Pataš Bulldogs  18:2 
Jimmy Team – VŠEMvs  5:10 
BSK Team – HC Pataš Bulldogs  5:2
Jimmy Team – HC Pataš Bulldogs  10:2
BSK Tím – VŠEMvs  0:10

Víťazom 4. ročníka Vajnorského ľadového 
pohára 2013 je AMH The Lassos Team

šport www.vajnory.sk
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Postupujúci prví dvaja zo skupiny: 
VŠEMvs 6 bodov, skóre 38:7 a Jimmy Team 4 b. 28:14, 
za bránami postupu zostali BSK Team a HC Pataš  
Bulldogs.

Modrá skupina: 
AMH The Lassos – Srdce pre Bratislavu  11:5 
Motor Car – Condor Team  3:8
Srdce pre Bratislavu – MITAS Team  11:4
AMH The Lassos – Motor Car  4:4 
Srdce pre Bratislavu – Condor Team  3:7
Motor Car – MITAS Team  9:2
AMH The Lassos – Condor Team  3:4
Srdce pre Bratislavu – Motor Car  5:9
AMH The Lassos – MITAS Team  12:3
Condor Team – MITAS Team  6:3
Tu už boli vložené zápasy červenej skupiny tak, aby 
žiaden kolektív nehral dva po sebe idúce zápasy. 

tabuľka modrej skupiny 
po základnej časti:

1. Condor Team  25:12 8 bodov
2. AMH The Lassos  30:16 5 bodov
3. Motor Car  21:23 5 bodov
4. Srdce pre Bratislavu  24:31  2 bodov
5. MITAS Team  12:38 0 bodov
O druhom postupujúcom rozhodlo lepšie skóre.
Červená skupina:
TSKI Tornado – Blue Warriors  8:7 
Flying Seals – Škola Bernolákovo  14:8 
Končári – TSKI Tornado  4:6 
Končári – Blue Warriors  2:3 
Sumár sobotňajších zápasov sa zastavil na čísle dvad-
sať a hokejový maratón mohol ísť na pár hodín od-
dychovať.

Športový areál alviano vo Vajnoroch sa v dňoch 9. a 10. februára 
stal dejiskom už štvrtého ročníka hokejového turnaja amatérskych 
kolektívov – Vajnorského ľadového pohára 2013.



FK Vajnory – mladší žiaci
Družstvo mladších žiakov ukončilo jesennú časť futbalovej ligy na 3. mieste v ta-
buľke, keď sme z 11-tich zápasov 7 vyhrali, 2 remizovali a 2 prehrali. Strelili sme 
69 gólov a dostali len 5 gólov. Od prvého miesta nás delia iba 3 body, nakoľko 
máme najlepšie skóre – 64 gólov.

Tabuľka po 11. kole:
1 ŠK Bernolákovo  11 8 2 1    46 : 13 26 
2 MŠK Iskra Petržalka B 11 8 2 1    27 : 6 26 
3 FK Vajnory  11 7 2 2    69 : 5 23 
4 FK Lamač Bratislava  11 6 2 3    32 : 13 20 
5 ŠK Slovan Bratislava Ž 11 5 3 3 19 : 17 18 
6 TJ Rovinka  11 5 2 4    27 : 33 17 
7 FK Rača Bratislava B 11 5 1 5 14 : 14 16 
8 ŠK Svätý Jur  11 5 1 5    20 : 40 13 
9 FK Dúbravka Bratislava  11 4 0 7    24 : 30 12 
10 MFK Rusovce  11 3 1 7 11 : 42 10 
11 FK Scorpions BA  11 2 0 9 12 : 47 6 
12 MFC Záhorská Bystrica  11 0 0 11      4 : 45 0 
 
FK Vajnory MŽ – FK Dúbravka
Cez zimnú prestávku v lige sme sa zapojili do Zimného halového turnaja U13, 
ktorý sa koná v ŠH PKO Bratislava a ŠH SOŠ v Pezinku.
Na tomto halovom turnaji sa nám do vianočnej prestávky veľmi nedarilo. V zá-
kladnej časti turnaja sme odohrali 9 zápasov, z čoho sme 5 prehrali a iba 4 sa 
nám podarilo vyhrať. Z negatívnym skóre 22:25 a s 12 bodmi sme sa usadili na  
6. mieste v tabuľke. Veríme že sa v nadstavbovej časti turnaja predvedieme  
lepšie športové výkony.
Naši najlepší strelci turnaja: Samuel Mičica 5 a Samuel Chorváth 4 góly.

Liga žiakov U13 2012/2013   Z   V  R    P   SKORE    BODy 
1  Slovmatic Bratislava U13  9 9 0      0 71:8 27
2  FK Šamorín U13  9 8 0 1 60:9 24
3  FC ŠTK Šamorín U13  9 7 0 2 54:20 21
4  MŠK Iskra Petržalka „A“ U13  9 5 0 4 21:20 15
5  OFK Dunajská Lužná U13  9 4 1 4 40:33 13
6  FK Vajnory U13  9 4 0 5 22:25 12
7  FC Jelka U13  9 3 1 5 15:27 10
8  CFK Pezinok CAJLA U13  9 2 0 7 28:54 6
9  MŠK Iskra Petržalka „B“ U13 9 2 0 7 27:62 6
10  Rovinka U13  9 0 0 9 16:96 0

Foto zo zápasu: FK Vajnory U13 – CFK Pezinok CAJLA U13

Foto zo zápasu: FK Vajnory U13 – CFK Pezinok CAJLA U13
Text a foto Ivan Kula
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V nedeľu sme pokračovali o 9.00 h zápasmi:
Končári – Flying Seals  4:7
TSKI Tornado – Škola Bernolákovo  5:9
Flying Seals – Blue Warriors  11:5
Končári – Škola Bernolákovo  9:6
Pri treťom zápase sme mali avizovanú a dodržanú návštevu a podporu súčasných 
slovenských hviezd KHL, prišli za nami hráči HC Slovan Bratislava Marián Preisin-
ger a Martin Štajnoch, kde ich už vyše stovky záujemcov čakalo s pripravenými 
zápisníkmi a chalani rozdávali podpisy. Potom nám ukážkovými strelami otvori-
li detskú súťaž v streľbe na prázdnu bránu. Vyše dvadsiatky detí sa snažili svojim 
vzorom priblížiť. Za svoje výkony boli ocenení kalendármi a šálmi HC Slovan Bra-
tislava a hokejovými dresmi s logom a erbom MČ Bratislava – Vajnory.
Turnaj pokračoval záverečnými dvomi zápasmi červenej skupiny:
Škola Bernolákovo – Blue Warriors  4:11
TSKI Tornado – Flying Seals  2:9
Tabuľka po vyrovnanej základnej časti bola:
1. Flying Seals  8 b.
2. Blue Warriors  4 b.
3. TSKI Tornado  4 b.
4. Končári  2 b.
5. Škola Bernolákovo  2 b.
Hoci Tornado začalo veľmi dobre, jeho sily časom slabli a tak Blue Warriors  
o skóre postúpili do napínaného play-off.
Vo vyraďovacej fáze bodovali:
VŠEMvs – AMH The Lassos   2:6
Condor Team – Blue Warriors 7:3
JIMMY Team – Flying Seals  14:9

V tejto fáze sa odohral aj súboj skúsených hokejových „bardov“, ktorí súperi-
li o novinku Vajnorského ľadového pohára v súťaži hráčov nad 40 rokov o Tanier 
tradičnej vajnorskej keramiky s folklórnymi motívmi. Tento zápas svojím hode-
ním buly prišiel podporiť aj župan hlavného partnera podujatia Bratislavského 
samosprávneho kraja Pavol Frešo. Divácku kulisu na zápase prišli umocniť aj čle-
novia Vajnorského okrášľovacieho spolku v tradičných fašiangových maskách. 
Potom sme boli účastníkmi veľkého trojzápasového finále. 
VýSLEDKy:   
AMH The Lassos – Condor Team  9:5
Condor Team – Jimmy Team  1:3
FINáLE:
Jimmy Team – AMH The Lassos  3:5
Myslím si že Vajnorský turnaj už po svojom druhom ročníku prekročil rámec bež-
ného amatérskeho turnaja. Pokiaľ plánujeme realizovať aj jubilejný piaty ročník 
na ešte vyššej úrovni bolo by dobré naplánovať a urobiť niektoré opatrenia:
 n plexisklá a ochranné siete – najmä na zabezpečenie diváckej kulisy, ktorá 
presahuje počas dvoch dní určite 400 účastníkov dospelých i detí,
n profesionálny rozhodca, pravidlá hokeja podľa medzinárodných štandardov, 
časomiera,
n prekrytie ľadovej plochy na zníženie poveternostných vplyvov, ktoré by moh-
li ohroziť priebeh turnaja.
Verím však, že napriek obmedzenejším amatérskym podmienkam turnaj splnil 
očakávania a VAJNORSKÝ ĽADOVÝ POHÁR 2013 je v správnych rukách.

Dalibor Grebeči, referát športu MÚ Vajnory
Foto Anton Jakubáč
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v nedeľu 7. apríla štartuje 66. ročník tradičného a nenapodobiteľného 
národného behu  devín – Bratislava. v mene Bk vajnory vás pozývam 
na 11 626 metrov dlhú trať zažiť atmosféru tohto kultového podujatia 
bežeckej komunity a pomôcť zviditeľniť záujem vajnorákov o aktívny 
spôsob života. registrácia je potrebná  na www.vos-tpk.sk. do registrácie 
uveďte ako váš  športový klub Bk vajnory. v tomto roku máme cieľ 
stať sa najpočetnejším klubom 66. ročníka podujatia. propozície behu 
nájdete na www.starz.sk.
Bk vajnory organizuje káždý víkend v sobotu a nedeľu podľa záujmu 
beh od mš koniarkova na Biely kríž a späť cca 16 km. viac informácií 
na 0903/703 067, alebo na facebook – Bežecký klub vajnory.

Zdeno Boška, predseda BK Vajnory

PoZýVaMe ŠPortoVCoV 
– rekreaČNýCH BežCoV

n Mestská časť Bratislava – Vajnory vyhlasuje 
obchodnú verejnú súťaž na dlhodobý prenájom 

pozemkov, parcelné čísla 763 a 764, nachá-
dzajúcich sa v katastrálnom území Vajnory.

Podmienky obchodnej verejnej súťaže nájdete 
na www.vajnory.sk, záložky Podnikateľ, Verejné 
súťaže. Vyzdvihnúť si ich môžete aj na Miestom 

úrade Mestskej časti Bratislava – Vajnory, 
Roľnícka 109, 831 07 Bratislava.

n Mestská časť Bratislava – Vajnory vyhlasuje 
obchodnú verejnú súťaž na ekonomický prená- 

jom školskej jedálne na Základnej škole s mater-
skou školou K. Brúderovej, Osloboditeľská 1, 

so začiatkom prenájmu od 1. septembra 2013. 
Podmienky obchodnej verejnej súťaže nájdete 

na www.vajnory.sk, záložky Podnikateľ, Verejné 
súťaže. Vyzdvihnúť si ich môžete aj na Miestom 

úrade Mestskej časti Bratislava – Vajnory, 
Roľnícka 109, 831 07 Bratislava.

MČ Bratislava – Vajnory 
vyhlasuje

Výpredaj
dámskeho kusového 
a metrového textilu

23. marca 2013 (sobota) 
od 10.00 - 13.00 h

v priestoroch 
KZ Baničova – Vajnory

Potravinová „Samoška“
– VŠETKO PRE ZISK?
Mnohí občania Vajnor vyjadrujú nespokojnosť 
so sortimentom tovaru v našej jedinej samoobsluhe. 
Obchod zmenil majiteľa, už to nie je TERNO, CBA, 
a tým nastalo značné zvýšenie cien. Z regálov sa 
vytratil aj lacnejší tovar. Nenájdete už konzervy 
pre psy a mačky za 0,54  eur, toaletné papiere majú 
vo veľkých baleniach, nie kusové, čaje sú len ovocné, 
káva iba vo veľkom balení (myslím tie v škatuliach). 
V regáloch ostali len drahšie maslá, zákusky si 
musíte kúpiť celé balenie, nie 2–3 kúsky z rôznych 
druhov, pretlak žiadny, len kečup alebo iba v malých 
baleniach, takže si musíte kúpiť 2–3 kusy, čo vyjde 
oveľa drahšie. Jasne sa rysuje špekulácia, aby 
klienti museli kupovať drahší tovar, lebo lacnejší tam 
už nie je. Nová firma si tak zabezpečuje väčšie zisky. 
Nútení sme nakupovať v TESCU na Zlatých pieskoch. 
Prečo musíme vláčiť nákupy z takej diaľky?
Vážení občania, vy, od ktorých som počula veľa 
sťažností a výhrad, aj vy ostatní, čo ste nespokojní 
s touto novou situáciou a máte výhrady voči tomu-
to spôsobu obchodovania, napíšte svoje požiadav-
ky, resp. pripomienky na papier a vložte do drevenej 
skrinky, ktorá je umiestnená pri východe od pokladní. 
Nehovorte o tom iba na ulici. Z jedinej samoobsluhy 
vo Vajnoroch sa stal monopol.   
          Zita Búšová 
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n Zubná ambulancia Roľnícka, oznamuje, 
že ordinuje v pondelok, stredu od 8.00 – 14.00 h 
a v piatok 8.00 – 13.00 h. 
Zabezpečujeme stomatoligickú starostlivosť u detí 
a dospelých. Ambulancia má podpísané zmluvy 
so všetkými zdravotnými poisťovňami. Akútne stavy 
zabezpečuje v utorok a vo štvrtok ZA Krížna 44. 
Kontakt: 0911 424 410, 02/4342 24 09,
02/55 42 49 45 

HáDZaNá Muži
žreb jarnej časti súťaže 2. ligy

KOLO DáTUM SÚPER
12. 16. – 17. 2. 2013 Martin B – Vajnory
13. 23. – 24. 2. 2013 Dubnica – Vajnory
14.   9. – 10. 3. 2013 Vajnory – Stupava B
15. 16. – 17. 3. 2013 ŠKP BA – Vajnory
16. 23. – 24. 3. 2013 Vajnory – Lehota
17. 13. – 14. 4. 2013 K. N. Mesto – Vajnory
18. 20. – 21. 4. 2013 Vajnory – Piešťany
19. 27. – 28. 4. 2013 Trnava – Vajnory
20.   4. – 5. 5. 2013 Vajnory – Cífer
21. 11. – 12. 5. 2013 Vajnory  (voľno)
22. 18. – 19. 5. 2013 Vajnory – Modra B

Václav Fekete

Príďte za starostom
prvú stredu v mesiaci

V pravidelných otvorených prvých 
stredách v mesiaci bude starosta 

mestskej časti Ján Mrva pokračovať 
aj v prvom polroku. Občanom bude 

na miestnom úrade k dispozícii  
v čase od 16.00 do 18.00 h.

TERMíNy: 13. marca 2013, 3. apríla 2013, 
15. mája 2013, 5. júna 2013

ODVOZ A LIKVIDÁCIA ODPADU 
(nie nebezpečného)

- vnútroštátna doprava
- výkopové a búracie práce

- odvoz kontajnerov 5,6,7,8.5m3                
- množstevné žľavy

0903 462 668

JASK D.N.O. spol. s r.o.
Roľnícka 298,   831 07 Bratislava

www.jask.sk       jask@jask.sk

CENA DOHODOU!






